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1. april 2022 

Til: Bestyrelsesmedlemmerne i FiR 

 

Anlægsinvesteringer på idrætsområdet 2023 

Børne- og Kulturforvaltningen har modtaget 24 ansøgninger vedr. anlægsinvesteringer på idrætsom-

rådet i 2023.  

I alt er der ansøgt for ca. 29,3 mio. kr. (ekskl. projekter, hvor prisen ikke er specificeret).  

Den samlede anslåede pris er ca. 49,37 mio. kr. (ekskl. projekter, hvor prisen ikke er specificeret). 

Analysegruppens arbejde har taget udgangspunkt i de vedtagne kriterier for processen. Kriterierne 

for processen er: 

- Anlægsprojekter, der kan øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af eksisterende 

faciliteter 

- Anlægsprojekter, der fremgår som modne og klar til at blive realiseret 

- Anlægsprojekter, der giver mest idræt for pengene 

Projekterne er blevet vurderet i forhold til kriterierne ved hjælp af hhv. høj, mellem og lav. 

Ud fra de tre kriterier har analysegruppen lavet en samlet vurdering af hvert af de indsendte pro-

jektforslag. Disse er kategoriseret efter: Højt behov, mellem behov og lavt behov. 

For alle indsendte projektforslag er der udarbejdet en analyse i form af radardiagram, der belyser 

projektets styrker og svagheder. Analysegruppen har tilføjet kommentarer og pointer til hvert pro-

jektforslag, så evt. nuancer og opmærksomhedspunkter kommer med i overvejelserne omkring de 

forskellige projektforslag (mere om dette på de kommende sider). 

For at give alle deltagere i udvælgelseskomitéen gode betingelser og på et oplyst grundlag at kunne 

drøfte og prioritere de indsendte projektforslag, fremsendes hermed analysegruppens arbejde forud 

for det fælles prioriteringsmøde den 21. april 2022. 

Analysegruppen består af medarbejdere fra hhv. Børne- og Kulturforvaltningen samt Teknisk For-

valtning: Mark Pelle Noppen (BKF), Sara Flachs (BKF), Jørgen Skriver Rasmussen (BKF), Kim S. An-

dreassen (TF), Sussi Bønnerup Ravn Quaade (TF), Johanna Ferrer Guldager (TF), Kasper Alexander 

Sommer Larsen (TF), Casper Licht (BKF) og Morten Dam Vestergaard (BKF). 

Analysegruppen vil gerne kvittere for de mange gode projektforslag.  

Vi ser frem til et godt møde den 21. april 2022. 

Analysegruppen. 
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Læsevejledning 

Nedenstående radardiagram er en visualisering af analysegruppens arbejde af hvert enkelt projekt-

forslag. De fire overordnede parametre i radardiagrammet indeholder hver en række underordnede 

parametre, der tilsammen grundigt beskriver et anlægsønske og som senere kan lægges til grund for 

en prioritering og udvælgelse af anlægsønskerne. 

 

Parametrene er værdineutrale og skal sikre, at en beskrivelse og sammenligning med andre anlægs-

ønsker sker på et størst muligt objektivt grundlag. Parametrene skal ses som en metode til at få alle 

relevante informationer med, så kommende anlægsprojekter bliver præsenteret hele vejen rundt. 

Parametrene er dermed ikke med til at vurdere om et anlægsønske er godt/skidt eller rigtigt/for-

kert. 

Radardiagrammet kan umiddelbart virke komplekst, hvorfor følgende tabel beskriver, hvordan dia-

grammet skal læses. I tabellen fremgår hvert parameter, hvordan de skal læses samt en score fra 1-

10. Scoren er i udgangspunktet værdineutral, dvs. 10 er ikke bedre end 1 og vice versa. 
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Analyseværktøj 2022 

Parameter Delparameter Beskrivelse Skalering 

Bygge- og 

driftsomkost-

ninger 

Anslåede byggeomkost-

ninger 

En tidlig vurdering af projektets bygge-

omkostninger, der tager udgangspunkt 

i projektforslagets udkast samt tilsva-

rende eller sammenlignelige projekter, 

der tager højde for kommunens stan-

darder. 

En logaritmisk skala i kr., hvor 

 

 1 = < 250.000 

 2 = 250.000 – 500.000 

 3 = 500.000 – 800.000 

 4 = 800.000 – 1,5 mio. 

 5 = 1,5 mio. – 2,5 mio. 

 6 = 2,5 mio. – 5 mio. 

 7 = 5 mio. – 12 mio. 

 8 = 12 mio. – 25 mio. 

 9 = 25 mio. – 50 mio. 

10 = 50 mio. – 150 mio. 

Anslåede drifts- og ved-

ligeholdelsesomkostnin-

ger 

En tidlig vurdering af projektets drifts- 

og vedligeholdelsesomkostninger, der 

tager udgangspunkt i projektforslagets 

udkast samt tilsvarende eller sammen-

lignelige projekter, der tager højde for 

kommunens standarder. 

En logaritmisk skala i kr. pr. år, 

hvor 

 

 1 = < 15.000 

 2 = 15.000 – 30.000 

 3 = 30.000 – 60.000 

 4 = 60.000 – 120.000  

 5 = 120.000 – 250.000  

 6 = 250.000 – 500.000 

 7 = 500.000 – 1 mio. 

 8 = 1 mio. – 2 mio. 

 9 = 2 mio. – 4 mio. 

10 = > 4 mio. 

Totaløkonomi En tidlig vurdering af projektets total-

økonomi, dvs. udgiften i kroner pr. 

brugertime. For eksisterende faciliteter 

beror beregningen i udgangspunktet 

på det øgede antal brugertimer pro-

jektet vil medføre. 

(Se vedhæftet excel-fil for udregnin-

gerne) 

Læses i kr. pr. brugertime, hvor 

  

  1 = < 10 kr. pr. brugertime 

   … 

10 = > 90 kr. pr. brugertime 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering 

og forankring 

En vurdering af, hvorvidt projektet er 

forankret hos enkeltpersoner, eksiste-

rende foreninger eller i samarbejde 

med skoler og institutioner  

1 = En enkelt borger/ildsjæl 

 

10 = Bredt samarbejde mellem 

kommunen, foreninger, institu-

tioner mm. 

Foreningens venteliste En vurdering af, hvor mange der er på 

venteliste til den pågældende idræts-

grene(e) som projektet understøtter. 

En skala, hvor 

 

1 = Ingen på venteliste 

 

10 = > 100 på venteliste 

Udvikling i medlemstal En vurdering af, hvordan udviklingen 

af medlemstallet har været i løbet af 

de seneste 3 år inden for de(n) idræts-

gren(e), som faciliteten understøtter. 

En skala, hvor 

 

1 = Tilbagegang med over 500 

medlemmer 

 

5 = Hverken tilbage- eller frem-

gang 

 

10 = Fremgang med over 500 

medlemmer 
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Trends og undersøgel-

ser 

En vurdering af, om LOA, IDAN, DGI, 

DIF eller andre organisationer har la-

vet undersøgelser af, hvordan udviklin-

gen er inden for de aktiviteter, som fa-

ciliteten skal rumme? Fx udviklingen i 

medlemstal, målgrupper, organisering, 

potentialer for aktiviteten mm. 

1 = Ingen særlig empiri under-

støtter projektforslaget 

 

10 = Megen empiri understøt-

ter projektforslaget 

Geografisk behov En vurdering af, hvorvidt projektet 

lægger op til samarbejde lokalt, regio-

nalt eller nationalt 

1 = Kan udelukkende bruges af 

borgere i Rødovre 

 

10 = Stort potentiale for sam-

arbejde med andre kommuner 

og regioner 

Stævner og arrange-

menter 

En vurdering af, hvorvidt projektet un-

derstøtter stævner og arrangementer 

1 = Lav grad af mulighed for af-

vikling af stævner og arrange-

menter 

 

10 = Høj grad af mulighed for 

afvikling af stævner og arrange-

menter 

Samarbejde på tværs En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber bro til andre områder og mål-

grupper i kommunen fx sundhedscen-

tret, jobcentret, skoleområdet mm. 

1 = Lav grad af samarbejde på 

tværs 

 

10 = Høj grad af samarbejde på 

tværs 

Lokalområdet En tidlige vurdering af om projektet 

spiller ind i det omkringliggende by-

rum, herunder om det er i overens-

stemmelse med lokalplanen 

1 = Er ikke i overensstemmelse 

med lokalplanen 

 

10 = Er i overensstemmelse 

med lokalplanen 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal bru-

gere 

En tidlig vurdering af, hvor mange per-

soner, der vil bruge faciliteten pr. dag. 

For eksisterende faciliteter er tallet i 

udgangspunkt et estimat for det 

øgede antal brugere pr. dag, som pro-

jektet vil medføre. 

En logaritmisk skala, hvor 

 1 = < 20 

 2 = 21 - 40 

 3 = 41 - 75 

 4 = 76 - 125 

 5 = 126 - 200 

 6 = 201 - 300 

 7 = 301 - 500 

 8 = 501 - 750 

 9 = 751 – 1.000 

10 = > 1.000 

Mand/Kvinde En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod mænd eller kvinder. 

1 = Mand 

 

5 = Neutral 

 

10 = Kvinde 

Børn/Voksne En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod børn eller voksne. 

1 = Børn 

 

5 = Neutral 

 

10 = Voksne 

Elite/bredde En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod bredde eller elite 

1 = Elite 

 

5 = Neutral 

 

10 = Bredde 
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Borgere med specielle 

behov 

En vurdering af, hvorvidt projektet ori-

entere sig mod borgere med specielle 

behov 

1 = Lav grad af anvendelsesmu-

ligheder for borgere med speci-

elle behov 

 

10 = Høj grad af anvendelses-

muligheder for borgere med 

specielle behov 

Fastholdelse af med-

lemmer 

En vurdering af, hvordan projektet 

kan være med til at fastholde med-

lemmer i foreningen eller lokalområ-

det 

1 = lav grad af fastholdelse 

 

10 = Høj grad af fastholdelse  

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber en ny type af facilitet i kommu-

nen eller om der er lignende faciliteter 

i kommunen? 

1 = Velkendt 

 

10 = Ny 

Udvidelse af kapacitet En vurdering af, hvorvidt projektet 

skaber en udvidelse af kapaciteten af 

de eksisterende faciliteter, som derved 

kan rumme flere 

1 = Kapaciteten reduceres sig-

nifikant 

 

5 = Kapaciteten fastholdes 

 

10 = Kapaciteten udvides signi-

fikant 

Potentiale til fleksibelt 

brug 

En vurdering af, hvorvidt faciliteten un-

derstøtter fleksibel brug og multian-

vendelighed? Kan projektet bruges af 

flere foreninger, målgrupper og aktivi-

teter? 

1 = Kan bruges til en type akti-

vitet 

 

10 = Kan bruge af mange for-

eninger og til mange formål 

Værdi for de aktive En vurdering af, hvorvidt faciliteten vil 

få stor betydning for få udøvere (få 

udøvere der bruger faciliteten i mange 

timer) eller mindre betydning for 

mange udøvere (mange udøvere der 

bruger faciliteten i få timer)? 

1 = Meget for få (primært til 

elite) 

 

10 = Lidt for mange (primært 

henvendt til bredden) 

Socialt samvær En vurdering af, hvorvidt projektet un-

derstøtter socialt samvær både før, un-

der og efter idrætsdeltagelse. 

1 = Lav grad af understøttelse 

 

10 = Høj grad af understøttelse 
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Oversigt over indsendte projektforslag 

 
Projektejer(e) Titel på projekt Ansøgt pris Anslået pris Vurdering 

Avarta 5-mandsbaner i kunstgræs ved 

Espelundens Idrætsanlæg 

3,6 mio. kr. 7 mio. kr. Mellem behov 

Boldklubben Rødovre Goal station 1 mio. kr. 1,6 mio. kr. Mellem behov 

Boldklubben Rødovre Renovering af hegn ved Rød-

ovre Stadion 

0,2 - 0,3 mio. 

kr. 

Ikke vurderet Ikke vurderet 

Boldklubben Rødovre Kunstgræsbane med lys på 

Rødovre Stadion 

9 mio. kr. 9,5 mio. kr. Mellem behov 

Boldklubben Rødovre Parkouranlæg 0,5 – 1 mio. kr. 0,5 – 1 mio. kr. Mellem behov 

Boldklubben Rødovre Omklædningsrum og udvi-

delse af klublokaler 

4 – 5 mio. kr. 5 mio. kr. Mellem behov 

Gå-Lunt-Løb Rødovre Belysning på løbestier Ikke vurderet 2,5 mio. kr. Højt behov 

Gå-Lunt-Løb Rødovre Klubrum Ikke vurderet 1,7 mio. kr. Mellem behov 

Gå-Lunt-Løb Rødovre Træningsfaciliteter Ikke vurderet 0,25 mio. kr. Højt behov 

ROG Foranalyse til bevægelseshal 1 mio. kr. 1 mio. kr. Mellem til højt 

behov 

ROG Kontorfællesskab i Rødovre-

hallen 

80.000 kr. 80.000 kr. Lavt til mellem 

behov 

ROG Springgrav og fasttrack 3 mio. kr. 3,3 mio. kr. Mellem behov 

RS Volley Opstregning af langbane Ikke vurderet Ikke vurderet Ikke vurderet 

RS Volley og Rødovre 

Håndboldklub 

Beachbaner 0,7 mio. kr. 1 mio. kr. Mellem behov 

RSIK Off ice faciliteter Ikke vurderet 4,5 mio. kr. Mellem behov 

Rødovre Basketball 

Initiativ 

Streetbasketbane ved Valhøj 

Skole 

0,45 mio. kr. 0,45 mio. kr. Lavt til mellem 

behov 

Rødovre Basketball 

Initiativ 

Basketballkurve i Rødovrehal-

len 

0,12 mio. kr. 0,12 mio. kr. Mellem til højt 

behov 

Rødovre Billard Klub Nye faciliteter Ikke vurderet Ikke vurderet Lavt behov 

Rødovre Floorball 

Club 

Klubhus Ikke vurderet 5,8 mio. kr.  

Rødovre Omegn Disc 

Golf 

Disc golf baner i Espe-

lundsparken 

0,15 mio. kr. 0,17 mio. kr. Højt behov 

Rødovre Padel Klub 2 padelbaner 1 mio. kr. 1 mio. kr. Højt behov 

Rødovre Tennisklub Hybridbaner 1,9 mio. kr. 2,4 mio. kr. Højt behov 

Rødovre Tennisklub Padel på foreningsvilkår 1 mio. kr. 1 mio. kr. Højt behov 

Sammenslutningen af 

Rulleskøjteklubber i 

Rødovre 

Mødelokale på 1. sal af rulle-

hockeyhallen 

Ikke vurderet Ikke vurderet Lavt behov 

     

I alt  29,3 mio. kr. 

(ekskl. ikke vur-

derede projek-

ter) 

49,37 mio. kr. 

(ekskl. ikke vur-

derede projek-

ter) 
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Projektforslag 1: Avarta - 5-mandsbaner i kunstgræs ved Espelundens Idrætsanlæg 

Avarta søger om at få anlagt 3 5-mandsbaner i kunstgræs ved Espelundens Idrætsanlæg.  

 

Ansøgt byggepris: 3,6 mio. kroner 

Anslået byggepris: 7 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i Avarta, der er en velforankret forening i 

Rødovre. Avarta har kontakt med de øvrige klubber. 

Foreningens venteliste Der er pt. ingen venteliste. De etablerede kunstgræsbaner har 

medført medlemsvækst, så potentialet vurderes at være godt i 

forhold til rekruttering af medlemmer. 

Udvikling i medlemstal Medlemstallet i Avarta har de seneste år været nedadgående fra 

944 medlemmer i 2018 til 632 medlemmer i 2020 (CFR-registe-

ret). 

Trends og undersøgelser Fodboldforeningerne i Rødovre har haft en medlemstilvækst på 

ca. 600 medlemmer siden 2012. Der er generel vækst i antallet af 

kunstgræsbaner i DK, der kan styrke fastholdelsen i de kolde må-

neder – og øge kapaciteten. Pigefodbolden er samtidig i vækst. 

Geografisk behov Stort potentiale for lokalt samarbejde, og omfordeling af træ-

ningsplads til gavn for alle lokalt. 

Stævner og arrangementer Høj grad af potentiale – Rødovres kapacitet øges. Turneringer 

med små hold egner sig til disse baner – og er en populær stæv-

neform blandt B&U under DBU. 

Samarbejde på tværs BK Avarta står bag. Målgruppen er alle klubber på Espelunden, 

motionshold, naboer og uorganiserede aktiviteter. Skovmosesko-

len ligger relativt langt væk. 

Lokalområdet Ifbm. investeringsønsker skal den eksisterende kunstgræsbane 

måske snart renoveres. I den forbindelse er der nævnt et ønske 

om at gøre banen større, så den er stor nok til FIFA standarder. 

Der bør tages stilling til hvordan og hvornår den eksisterende 

bane skal renoveres, før evt. flere baner anlægges. 

 

Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet til kunst-

græs, lys, terrænændringer og hegn. Det kan tage omkring ½ år. 

 

Projektet foreslås anlagt på eksisterende græsbaner. Eksisterende 

lysanlæg forudsættes at kunne bruges. OBS på miljøkrav og ned-

sivning af regnvand. OBS vedr. mulighed for opsætning af hegn 

mv. i fredet område. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Projektet vurderes at aktivere omkring 150 spillere om dagen i 

hverdag + weekender i gennemsnit over hele året. Projektet vil 

have en substitutionseffekt i forhold til eksisterende baner. 

Fastholdelse af medlemmer Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – gi-

ver samlet set en fin forventet fastholdelse. Banerne vil kunne 

bruges af især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til 

seniorhold i forbindelse med småspil. 

Mand/Kvinde Projektet vurderes at henvende sig til både piger og drenge om 

end flest drenge spiller fodbold. 

Børn/Voksne 5-mandsbaner er i udgangspunktet tiltænkt børn og unge, men 

både seniorer og B&U kan få noget ud af de små baner.  

Elite/bredde Selve anlægget vil hjælpe bredden mest, men samtidig aflaste 

etablerede anlæg til fordel for eliten. 

Borgere med specielle behov Små anlæg passer godt til spillere med specielle behov, men er 

ikke anlæggets primære sigte 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er 3 kunstgræsbaner i kommunen og der kommer snart én 

mere ved Islev Skole. 

Udvidelse af kapacitet Der gives en god udvidelse af kapaciteten 

Potentiale til fleksibelt brug Banen lægger op til fodbold, men kan også bruges af andre 

idrætsgrene der ønsker vinteraktiviteter 
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Værdi for de aktive Meget for mange – specielt B&U 

Socialt samvær Anlægget er ikke decideret tiltænkt sociale aktiviteter. Fodbold 

er generelt et socialt spil, og placeringen af banerne tæt på klub-

hus mm. giver gode sociale muligheder. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger De anslåede byggeomkostninger vurderes til at være højere end 

det angivne beløb i ansøgningen, da der ikke er taget højde for 

miljøkrav, belysning samt prisfremskrivninger. Hertil skal der læg-

ges udgifter til forurenet jord og uforudsete omkostninger. De 

anslåede byggeomkostningerne vurderes til at være op til 7 mio. 

kr. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Drifts- og vedligeholdelsesomkostninger går til lys på banerne, 

fyld og luftning af granulat samt personale til klargøring og vedli-

gehold af banerne. Derudover skal der påregnes en afskrivning på 

banerne, da toplaget skal skiftes hvert 10-12 år. Drifts- og vedli-

geholdelsesomkostningerne vurderes til 285.000 kroner. 

Totaløkonomi Projektet vurderes til at have en udgift på ca. 5. kroner pr. bru-

ger pr. time. Dette tager udgangspunkt i det årlige forventede an-

tal brugere divideret med de forventede årlige drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger. 

 
I nedenstående skema ses antallet af medlemmer pr. kunstgræsbane i forhold til nabokommuner i 2020. Med den nye 

kunstgræsbane ved Islev Skole har Rødovre Kommune 4 kunstgræsbaner. 

 

Kommune Medlemmer i fodboldklubber Kunstgræsbaner Medlemmer pr. bane 

Brøndby 1546 4 386 

Glostrup 953 2 476 

Herlev 1792 3 597 

Gladsaxe 3084 5 618 

Rødovre 2140 3 (4) 713 (535) 

Ballerup 2713 3 904 

Hvidovre 3313 3 1104 
Kilde: https://medlemstal.dk/ og https://facilitetsdatabasen.dk/  

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 
Nye 5-mandskunstgræsbaner vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af de eksisterende to kunst-

græsbaner ved Espelundens Idrætsanlæg. Nye 5-mandskunstgræsbaner vil have en substituerende effekt på de to ek-

sisterende kunstgræsbaner samt naturgræsbanerne om sommeren. Dog vil banerne øge den generelle banekapacitet, 

hvilket kan give flere banetider især om vinteren.  

 

Vurdering: Lav 

https://medlemstal.dk/
https://facilitetsdatabasen.dk/
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Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente med at etablere yderligere kunstgræsbaner til banen ved Islev er etableret og til 

at analysen fra DGI er udkommet.  

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 
En ny kunstgræsbane er i overensstemmelse med lokalplanen ved Espelundens Idrætsanlæg. Der er indhentet priser, 

men disse skal specificeres i forhold til miljøkrav, belysning samt prisfremskrivninger. Hertil skal der lægges udgifter 

til forurenet jord og uforudsete omkostninger. Der er fredning i området, hvilket kræver dispensation som kan tage 

op til et halvt år. Da der er lys i forvejen i området vurderes det, at banen ikke vil have en yderligere negativ påvirk-

ning på biodiversiteten. 

 

Vurdering: Mellem 
 

 

 I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 
Fodbold er en stor sport med mange aktive medlemmer i Rødovre. En ny kunstgræsbane vil kunne rekruttere mange 

nye medlemmer, herunder især om vinteren. Der er generelt kapacitetsproblemer om vinteren, hvorfor en ny 

kunstgræsbane vil lette presset og give mulighed for større rekruttering. Der er potentiale for rekruttering af piger, 

der i højere grad dyrker fodbold. Rekrutteringen vil kunne foregå blandt alle kommunens foreninger, da der samlet 

set vil komme en kapacitetsforøgelse. Kunstgræsbaner vil samtidig kunne bruges af lokale familier og selvorganise-

rede idrætsudøvere, når der ikke er foreningsaktivitet. 

 

Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – giver samlet set en fin forventet fastholdelse. Banerne 

vil kunne bruges af især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til seniorhold i forbindelse med småspil. Banen 

ligger op til de eksisterende kunstgræsbaner i Espelunden, hvilket vil skabe god synergi til de eksisterende hold. 

 

Ifbm. investeringsønsker skal den eksisterende kunstgræsbane måske snart renoveres. I den forbindelse er der nævnt 

et ønske om at gøre banen større, så den er stor nok til FIFA standarder. Der bør tages stilling til hvordan og hvor-

når den eksisterende bane skal renoveres, før evt. flere baner anlægges. Samtidig etableres der en ny kunstgræsbane 

ved Islev Skole.  

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 2: Boldklubben Rødovre – Goal Station 

Boldklubben Rødovre ansøger om at få anlagt en Goal Station ved Rødovre Stadionhal 

 

Ansøgt byggepris: 1 mio. kroner 

Anslået byggepris: 1,6 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er igangsat af Boldklubben Rødovre, men vil være for-

ankret blandt flere af kommunens fodboldforeninger som vil få 

banetider. 

Foreningens venteliste I ansøgningen oplyses der ikke om medlemmer på venteliste i 

klubben. 

Udvikling i medlemstal Boldklubben Rødovre havde 259 medlemmer i 2012. I 2020 

havde de 371 medlemmer, hvilket er en fremgang på ca. 43%. De 

har omkring 50 pigemedlemmer og 320 drengemedlemmer. 

Trends og undersøgelser På landsplan har DBU i de seneste 10 år mistet medlemmer med 

en tilbagegang på over 15%. Omlægning til kunstgræsbaner er i 

fremgang over hele landet. I fodboldverdenen bliver der i højere 

grad fokuseret på tekniske øvelser og spil på små områder – især 

i børne- og ungdomsafdelingerne. 

Geografisk behov En Goal station vil dække et lokalt behov. Banen vil primært 

komme borgere fra Rødovre Kommune og andre omkringligge-

ende kommuner til gode. 

Stævner og arrangementer En Goal station vil gøre det muligt at afvikle stævner og arrange-

menter i vinterhalvåret, men det er ikke projektets primære fo-

kus. 

Samarbejde på tværs Banen vil primært komme fodboldklubber til gode. I dagstimerne 

kan den bruges af de lokale skoler og børnehaver. I ansøgningen 

er det ikke beskrevet, hvordan foreningen ønsker at samarbejde 

på tværs. 

Lokalområdet Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet. Det kan 

tage omkring ½ år. 

 

Den forslåede placering ligger op af den eksisterende karaktergi-

vende trærække af birk langs Elstedvej. Placering af en Goal sta-

tion som vist i ansøgningen vil skæmme oplevelsen af trærækken 

og det fine åbne sportsanlæg, som er flot omgivet at træer og 

park, som giver mulighed for en naturoplevelse i sportsanlægget.  

 

Mindre pannabaner kan måske placeres i samme område, som 

der er forslået til parkouranlæg. Der findes pannabaner med et 

højere æstetisk udtryk end det viste i ansøgningen. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det vurderes, at banen vil blive brugt af omkring 80 brugere pr. 

dag. i gennemsnit i løbet af året. 

Fastholdelse af medlemmer Boldklubben Rødovre melder om manglende kapacitet til deres 

mange ungdomshold, især om vinteren. Det er svært at få tider 

til alle deres hold. Samtidig vil der være gode muligheder for fast-

holdelse pga. af de teknologiske muligheder, som en Goal Station 

tilbyder.  

Mand/Kvinde Der er lige adgang på anlægget. Der er dog generelt klart over-

vægt af drenge i fodboldforeningerne. 

Børn/Voksne Goal Station kan bruges af alle, men er især fordelagtig for børn 

og unge. 

Elite/bredde Goal Station kan benyttes af eliten såvel som bredden. Der er 

dog ikke elitehold i Rødovre. 

Borgere med specielle behov Der er fine muligheder, især ift. samarbejde med Specialsport.dk. 

Det er dog ikke projektets fokus.  
Type af facilitet Ny facilitet, da Rødovre Kommune ikke har en Goal Station.  
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Udvidelse af kapacitet Faciliteten vil udvide kapaciteten, da kommunen ikke har en Goal 

Station i forvejen. Den vil samtidig øge kapaciteten af kunstgræs-

baner 

Potentiale til fleksibelt brug En Goal Station er primært henvendt til fodboldaktiviteter. 

Værdi for de aktive En Goal Station vil have en forholdsvis høj værdi for fodboldfor-

eningerne i Rødovre, da faciliteten har et meget specifikt fokus. 

Den vil komme relativt få borgere til gode.  

Socialt samvær Fodbold er generelt et socialt spil, men selve faciliteten gør ikke 

noget ekstra ud af det.  
Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Boldklubben Vestkysten har fået opført en Goal Station til 1,6 

mio. kroner. En pannabane vurderes at koste omkring 100.000-

200.000 kroner. alt afhængig af kvalitet. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
De anslåede driftsomkostninger kan på nuværende tidspunkt 

være svære at beregne, da det kommer an på model og størrelse 

af den valgte goal station. Det vurderes, at driftsomkostninger vil 

ligge på over 100.000 kroner om året. 

Totaløkonomi Totaløkonomien kommer an på drifts og vedligeholdelsesom-

kostningerne, men vurderes til at være under 5 kroner pr. bru-

gertime. 

 
I nedenstående skema ses antallet af medlemmer pr. kunstgræsbane i forhold til nabokommuner i 2020. Med den nye 

kunstgræsbane ved Islev Skole har Rødovre Kommune 4 kunstgræsbaner. 

 

Kommune Medlemmer i fodboldklubber Kunstgræsbaner Medlemmer pr. bane 

Brøndby 1546 4 386 

Glostrup 953 2 476 

Herlev 1792 3 597 

Gladsaxe 3084 5 618 

Rødovre 2140 3 (4) 713 (535) 

Ballerup 2713 3 904 

Hvidovre 3313 3 1104 
Kilde: https://medlemstal.dk/ og https://facilitetsdatabasen.dk/  

 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 
En Goal station vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af de eksisterende baner ved Rødovre Sta-

dionhal eller de andre fodboldbaner i kommunen. En Goal station vil snarere have en substituerende effekt på de to 

eksisterende kunstgræsbaner samt naturgræsbanerne om sommeren. En Goal station vil dog øge den generelle bane-

kapacitet i kommunen, hvilket kan give flere banetider især om vinteren.  

 

Vurdering: Lav 

https://medlemstal.dk/
https://facilitetsdatabasen.dk/
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Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Der er mange ønsker til brugen af de små områder ved Rødovre Stadionhal, eksempelvis til beachbaner og padelbaner. 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 
Projektet er i overensstemmelse med lokalplanen. Der skal dog søges om dispensation hos fredningsnævnet, hvilket 

kan tage op til et halvt år. Den foreslåede placering ligger op af den eksisterende karaktergivende trærække af birk 

langs Elstedvej. Placering af en Goal station som vist i ansøgningen vil skæmme oplevelsen af trærækken og det et 

åbne sportsanlæg, som i dag spiller godt sammen med naturoplevelsen. Hvis der skal etableres lys på banen, skal ba-

nen i nabohøring. 

 

Vurdering: Mellem 
 

 

 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 
Fodbold er en stor sport med mange aktive medlemmer i Rødovre. En Goal station vil kunne rekruttere mange nye 

medlemmer, herunder især om vinteren. Der er generelt kapacitetsproblemer om vinteren, hvorfor en Goal Station 

vil lette presset og give mulighed for større rekruttering. Der er potentiale for rekruttering af piger, der i højere 

grad dyrker fodbold.  

 

Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – giver samlet set en fin forventet fastholdelse. Banerne 

vil kunne bruges af især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til seniorhold i forbindelse med småspil. Goal 

station har fokus på spillet tekniske færdigheder, hvilket lægger op til leg og spil. 

 

Der etableres en ny kunstgræsbane ved Islev Skole. Det vurderes hensigtsmæssigt at vente med at etablere yderli-

gere Goal station/kunstgræsbaner til banen ved Islev er etableret samt analysen fra DGI er udkommet. 

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 3: Boldklubben Rødovre – Renovering af hegn på Rødovre Stadion 

Idrætspuljen orienterer sig mod etablering af nye idrætsfaciliteter inkl. funktionsændring af eksisterende faciliteter. Da 

der er tale om en renovering af en eksisterende facilitet vurderes projektet til ikke at leve op til kriterierne for puljen. 

 

For yderligere henvendelse omkring renovering af hegn bedes der tages fat i Jørgen Skriver Rasmussen eller Henrik 

Kjærgaard.  
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Projektforslag 4: Boldklubben Rødovre – Kunstgræs med lys på Rødovre Stadion 

Boldklubben Rødovre ansøger om etablering af kunstgræsbane med lys på Rødovre Stadion 

 
Ansøgt byggepris: 9 mio. kroner 

Anslået byggepris: 9,5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er igangsat af Boldklubben Rødovre, men vil være for-

ankret blandt flere af kommunens fodboldforeninger som vil få 

banetider. 

Foreningens venteliste I ansøgningen oplyses der ikke om medlemmer på venteliste i 

klubben. 

Udvikling i medlemstal Boldklubben Rødovre havde 259 medlemmer i 2012. I 2020 

havde de 371 medlemmer, hvilket er en fremgang på ca. 43%. De 

har omkring 50 pigemedlemmer og 320 drengemedlemmer. 

Trends og undersøgelser På landsplan har DBU i de seneste 10 år mistet medlemmer med 

en tilbagegang på over 15%. Omlægning til kunstgræsbaner er i 

fremgang over hele landet, da det giver en bedre brugeroplevelse 

og forlænger sæsonen/brugen af banerne. 

Geografisk behov En ny kunstgræsbane vil dække et lokalt behov. Banen vil primært 

komme borgere fra Rødovre Kommune og andre omkringligge-

ende kommuner til gode. 

Stævner og arrangementer En kunstgræsbane vil gøre det muligt at afvikle stævner og arran-

gementer i vinterhalvåret, men det er ikke projektets primære 

fokus. 

Samarbejde på tværs Banen vil primært komme fodboldklubber og andre idrætsfor-

eninger til gode. I dagstimerne kan den bruges af de lokale skoler 

og børnehaver. I ansøgningen er det ikke beskrevet, hvordan for-

eningen ønsker at samarbejde på tværs. 

Lokalområdet Den nuværende bane måler 102x65 meter, hvilket ikke lever op 

til DBU’s krav om banestørrelse på 105x68. På grund af atletik-

banen bliver det svært at udvide den til DBU’s krav om banestør-

relse. 

 

Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet til mere 

lys, hvilket kan tage omkring ½ år. Der er pt. kun lys på atletik-

banen.  

 

Stadion ligger i et fredet naturområde, hvor kunstgræs bør und-

gås. Kunstgræs er ikke et naturligt materiale og dermed ikke en 

naturlig del af et grønt og biodiversitetsområde. Tidligere er 

kunstgræsbaner lavet med gummigranulat, som spreder sig ud de 

omliggende fredede naturområder. Eventuelle nye kunstgræsba-

ner bør anlægges med sandfyld i stedet, som ikke spreder sig så 

meget og er et naturligt materiale. Hvis kunstgræsbaner skal 

være tilgængelige hele året, skal der vinterbekæmpes, når der er 

sne og frost. Af hensyn til naturen og vandmiljøet bør det gøres 

med alternative og mere miljøvenlige tømidler som CMA el. lign. 

 

Kunstgræsbanen skal i nabohøring, da banen vil forårsage øget 

lys- og støjgener. Kunstgræs og lys vil påvirke biodiversiteten ne-

gativt. Mere lys vil også påvirke den rekreative oplevelse på sta-

dion og i stadionparken. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Banen forventes at blive brugt af over 200 bruger om dagen i 

gennemsnit og der vil være aktivitet hele året. Om sommeren vil 

banen være en substitution for naturgræsbanerne. 

Fastholdelse af medlemmer Boldklubben Rødovre melder om manglende kapacitet til deres 

mange ungdomshold, især om vinteren. Det er svært at få tider 

til alle deres hold. Der vil være gode muligheder for fastholdelse 

hen over vinteren. 
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Mand/Kvinde Der er lige adgang på anlægget. Der er fokus på pigefodbold, dog 

er der generelt klart overvægt af drenge i fodboldforeningerne.  
Børn/Voksne Banen vil hovedsageligt blive brugt af børn og unge i hverdagen. 

Den vil blive brugt af voksne til turneringskampe. 

Elite/bredde Projektet vurderes at henvende sig til bredden. Såfremt kommu-

nen får flere elitehold vil banen være velegnet til disse ift. at leve 

op til DBU’s regler om banestørrelse. 

Borgere med specielle behov Der er fine muligheder, især ift. samarbejde med Specialsport.dk. 

Det er dog ikke projektets fokus.  
Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er 3 kunstgræsbaner i kommunen og der kommer snart én 

mere ved Islev Skole. Til sammenligning har Glostrup kommune 

2 kunstgræsbaner og Herlev Kommune har 3 kunstgræsbaner + 

en 5-mandskunstgræsbane. 

Udvidelse af kapacitet Kunstgræsbanen vil forøge kunstgræskapaciteten med 25%. Ba-

nen vil subsidierer brugen af naturgræsbaner over sommeren. 

Potentiale til fleksibelt brug Banen etableres med udgangspunkt i fodbold og vil i udgangs-

punktet være monofunktionelt. Dog vil den kunne bruges til an-

dre idrætsgrene og –aktiviteter, herunder leg, opvarmning, fysisk 

træning mm. for skoler og andre foreninger.   

Værdi for de aktive Banen vil få værdi for de aktive i form af mere spilletid om vinte-

ren og generelt bedre spilleforhold. Dog vil den substituere bru-

gen af almindelige baner om sommeren. 

Socialt samvær Fodbold er generelt et socialt spil, men selve faciliteten gør ikke 

noget ekstra ud af det sociale samvær.  
Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Anslåede byggeomkostninger ligger på 9,5 mio. kroner. + 

750.000 kroner, hvis der skal saltes og dermed lægges membran.  

 

Kunstgræsbaner skal omlægges hvert 10-15. år, hvilket koster 

min. 5 mio. kroner. Dette bør indgå i den samlede overvejelse af 

projektet. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Driftsomkostningerne vil ligge på 300-350.000 kroner årligt, hvil-

ket går til personale, maskiner, salt og strøm til lys. 

Totaløkonomi Projektet har en lav udgift pr. bruger pr. time, da der kan være 

mange brugere på banen på samme tid. Det vurderes at udgiften 

vil være 5 kr. pr. brugertime. Denne udgift tager udgangspunkt i, 

at banen vil blive brugt af ca. 200 brugere om dagen.  
 
I nedenstående skema ses antallet af medlemmer pr. kunstgræsbane i forhold til nabokommuner i 2020. Med den nye 

kunstgræsbane ved Islev Skole har Rødovre Kommune 4 kunstgræsbaner. 

 

Kommune Medlemmer i fodboldklubber Kunstgræsbaner Medlemmer pr. bane 

Brøndby 1546 4 386 

Glostrup 953 2 476 

Herlev 1792 3 597 

Gladsaxe 3084 5 618 

Rødovre 2140 3 (4) 713 (535) 

Ballerup 2713 3 904 

Hvidovre 3313 3 1104 
Kilde: https://medlemstal.dk/ og https://facilitetsdatabasen.dk/  

 

 

 

 

 

https://medlemstal.dk/
https://facilitetsdatabasen.dk/
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Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Der etableres en ny kunstgræsbane ved Islev Skole. Det vurderes hensigtsmæssigt at vente med at etablere yderligere 

kunstgræsbaner til banen ved Islev er etableret samt analysen fra DGI er udkommet. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

En kunstgræsbane etableres primært med henblik på at øge kvaliteten af træningen samt at kunne træne udendørs 

om vinteren, da man om sommeren har normale naturgræsbaner til rådighed. En kunstgræsbane med lys vil forøge 

kapaciteten af banetider om vinteren signifikant.  

  

Vurdering: Høj 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 
Kunstgræsbanen er i overensstemmelse med lokalplanen. Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet til 

mere lys, hvilket kan tage omkring ½ år. Der er pt. kun lys på atletikbanen. Stadion ligger i et fredet naturområde, 

hvor kunstgræs bør undgås. Kunstgræsbanen skal i nabohøring, da banen vil forårsage øget lys- og støjgener. Banen 

vil påvirke biodiversiteten negativt. Mere lys vil også påvirke den rekreative oplevelse på stadion og i stadionparken. 
 

Vurdering: Mellem 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Fodbold er en stor sport med mange aktive medlemmer i Rødovre. En kunstgræsbane vil kunne rekruttere mange 

nye medlemmer, herunder især om vinteren. Der er generelt kapacitetsproblemer om vinteren, hvorfor en kunst-

græsbane vil lette presset og give mulighed for større rekruttering. Der er potentiale for rekruttering af piger, der i 

højere grad dyrker fodbold. 

 

Bedre faciliteter – og bedre muligheder i de kolde måneder – giver samlet set en fin forventet fastholdelse. Banerne 

vil kunne bruges af især børn og ungdom, men kan også fint anvendes til seniorhold i forbindelse med småspil. Banen 

ligger op til de eksisterende kunstgræsbaner i Espelunden, hvilket vil skabe god synergi til de eksisterende hold. 

 

Rødovre Kommune har forholdsvis mange kunstgræsbaner pr. medlem i forhold til andre omkringliggende kommu-

ner. 

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 5: Boldklubben Rødovre – Parkouranlæg ved Rødovre Stadionhal 

 
Ansøgt byggepris: 0,5 - 1 mio. kroner 

Anslået byggepris: 0,5 - 1 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i Boldklubben Rødovre, hvis hovedaktivi-

tet er fodbold. Parkour er en streetaktivitet og derfor er der 

mange brugere uden for det traditionelle foreningsliv. ROG har 

parkour, men er ikke beskrevet som en samarbejdspartner. 

Foreningens venteliste Foreningen har ingen venteliste. 

Udvikling i medlemstal Boldklubben Rødovre havde 259 medlemmer i 2012. I 2020 

havde de 371 medlemmer, hvilket er en fremgang på ca. 43%. De 

har omkring 50 pigemedlemmer og 320 drengemedlemmer. 

Trends og undersøgelser Parkour er en forholdsvis ny sport i Danmark og har stigende i 

popularitet. Det er uvist, hvor mange der dyrker parkour i Dan-

mark, da en stor del af parkour udøverne er selvorganiserede. 

Der er flest drenge der dyrker parkour. 

Geografisk behov Anlægget vil kunne bruges af rødovreborgere såvel som borgere 

fra andre kommuner. Det vurderes, at  der vil komme flest bru-

gere fra hovedstadsområdet. 

Stævner og arrangementer Parkour er ikke organiseret under et forbund og derfor arrange-

res der ikke regelmæssige stævner. Projektet lægger primært op 

til idrætslige aktiviteter frem for sociale aktiviteter. 

Samarbejde på tværs Det er ikke beskrevet, hvordan projektet kan skabe samarbejde 

med skoler, sundhedsområdet mm. 

Lokalområdet Der skal ikke søges om dispensation hos Fredningsnævnet (med 

mindre det er et meget stort anlæg med meget beton). 

 

Det foreslåede område er forholdsvis aflukket i forhold til omgi-

velserne og et anlæg her, vil ikke forringe en æstetiske oplevelse 

væsentligt. Der findes et mindre anlæg med en statue og klippede 

buksbom. Et parkour anlæg bør holde en respekt afstand til 

dette, samt til områdets store træer.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ifølge Lokale og Anlægsfonden bruges parkouranlæg væsentlige 

mere om sommeren end om vinteren. Om sommeren vurderes 

det, at landets store parkouranlæg bruges af op til 200 brugere 

om ugen svarende til omkring 30 brugere om dagen. Om vinte-

ren vurderes det, at landets parkouranlæg bruges af mindre end 

25 brugere om ugen svarende til 3 brugere om dagen. Det vur-

deres, at anlægget vil blive brugt af omkring 100 personer om 

ugen alt afhængig af størrelse og udformning. 

Fastholdelse af medlemmer Projektet ligger i højere grad op til at rekruttere nye medlemmer 

frem for fastholdelse af eksisterende.  

Mand/Kvinde Parkour dyrkes hovedsageligt af drenge. 

Børn/Voksne Det er hovedsageligt børn og unge, der dyrker parkour. 

Elite/bredde Parkour er organiseret under et specialforbund og derfor dyrkes 

der ikke eliteidræt. Parkour udøves derfor primært som bredde-

idræt. 

Borgere med specielle behov Selve faciliteten kan anvendes af brugere med specielle behov, 

men det er ikke beskrevet, hvorvidt foreningen gør en indsats 

for at få medlemmer med specielle behov.  

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Kommune har ikke et decideret parkouranlæg. Dog vil brugerne 

kunne bruge byens rum som udfoldelsesområder.  

Udvidelse af kapacitet Det er en ny facilitet, hvorfor kapaciteten udvides signifikant. 

Potentiale til fleksibelt brug Faciliteten vil primært kunne bruges til parkour og gymnaster 

samt som træningsfaciliteter for andre foreninger. 

Værdi for de aktive Faciliteten er ikke strengt nødvendig for at kunne dyrke parkour, 

da parkour udøvere normalt bruger byens rum til at udfolde sig i. 
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Socialt samvær Faciliteten vil kunne øge det sociale samvær om end det ikke er 

projektets primære formål. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Det anslås, at der kan bygges et tilfredsstillende anlæg for 

500.000 kroner. Alt efter den konkrete model og størrelse af 

byggeriet, vil prisen kunne gøres både billigere og dyrere. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Driftsomkostningerne vil ligesom de anslåede byggepriser af-

hænge af den konkrete model og størrelse af byggeriet. Dog skal 

der budgetteres med udgifter til strøm samt personale til klargø-

ring og vedligeholdelse af området. Driftsomkostninger vurderes 

til max. 50.000 kr. årligt. 

Totaløkonomi Baseret på ovenstående driftsomkostninger og forventede antal 

brugere er de omkostningerne pr. brugertime på ca. 5 kroner. 

 
Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Da det er en ny facilitet er der ikke tale om en øget kapacitet eller forbedret udnyttelsesgrad af den eksisterende 

facilitet. Der er mange ønsker til brugen af de små områder ved Rødovre Stadionhal, eksempelvis til beachbaner og 

padelbaner. 

 

Vurdering: Lav 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 
Parkouranlæg er i overensstemmelse med lokalplanen. Der skal ikke søges om dispensation hos Fredningsnævnet 

(med mindre det er et meget stort anlæg med meget beton). Det foreslåede område er forholdsvis aflukket i forhold 

til omgivelserne og et anlæg her, vil ikke forringe en æstetiske oplevelse væsentligt. Der findes et mindre anlæg med 

en statue og klippede buksbom. Et parkour anlæg bør holde en respekt afstand til dette, samt til områdets store 

træer. 

 

Vurdering: Mellem til Høj 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Det er muligt at etablere et tilfredsstillende parkouranlæg for mellem 0,5 og 1 mio. kroner. Når først faciliteten er 

anlagt er der få udgifter til drift, hvilket medfører en lav udgift pr. brugertime. Parkour er stigende i popularitet 

blandt børn og unge.  

 

Det skal vurderes hvorvidt et anlæg er nødvendigt for at igangsætte parkourhold, da idéen bag parkour er at bruge 

byens faciliteter. Boldklubben Rødovre er en fodboldklub og har på nuværende tidspunkt ingen parkourhold, hvorfor 

forankringen af projektet er skrøbeligt.  

 

Det skal vurderes om der er et andet i sted i kommunen, som er bedre egnet til et parkour anlæg, eksempelvis tæt-

tere på ROG’s træningssteder, der har parkourhold. 
 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 6: Boldklubben Rødovre – Omklædningsrum og udvidelse af klublo-

kaler 

Boldklubben Rødovre ansøger om at få etableret omklædningsrum i forlængelse af deres klublokaler samt udvidelse af 

deres eksisterende klublokaler. 

 

Ansøgt byggepris: 4 - 5 mio. kroner 

Anslået byggepris: 5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er organiseret og forankret i Boldklubben Rødovre 

Foreningens venteliste Foreningen har ingen venteliste 

Udvikling i medlemstal Boldklubben Rødovre havde 259 medlemmer i 2012. I 2020 

havde de 371 medlemmer, hvilket er en fremgang på ca. 43%. De 

har omkring 50 pigemedlemmer og 320 drengemedlemmer. 

Trends og undersøgelser På landsplan har DBU i de seneste 10 år mistet medlemmer med 

en tilbagegang på over 15%. Klubfaciliteter er generelt set ikke 

med at rekruttere medlemmer, men er med til at fastholde dem. 

Geografisk behov Omklædningsrummene og klublokalerne vil primært blive brugt 

af Boldklubben Rødovre. 

Stævner og arrangementer Forbedret omklædningsrum og klublokaler vil kunne understøtte 

sociale arrangementer og stævner. I dette tilfælde er det i højere 

grad de sociale arrangementer end stævner, der er i fokus. 

Samarbejde på tværs Det er ikke beskrevet, hvordan projektet kan skabe samarbejde 

med skoler, sundhedsområdet mm.  

Lokalområdet Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet. Det kan 

tage omkring ½ år. 

 

Det er ikke hensigtsmæssigt at bygge i den fredede Stadionpark 

(forslag til udvidelse mod nord går ind i parken). En fjernelse af 

bæltet vil have stor betydning for biodiversiteten og den rekrea-

tive oplevelse af parken.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det forventes, at faciliteten ville blive brugt af 100-120 brugere 

om dagen. 

Fastholdelse af medlemmer Omklædningsrum og klublokaler er i høj grad med til at fastholde 

medlemmer. 

Mand/Kvinde Faciliteterne kan blive brugt af begge køn om end langt flere 

drenge end piger spiller fodbold i Boldklubben Rødovre. 

Børn/Voksne Det vurderes, at det både er voksne og børn, der vil kunne an-

vende faciliteten. Boldklubben Rødovre har omkring 200 med-

lemmer under 25 år og 170 medlemmer over 25 år. 

Elite/bredde Boldklubben Rødovre har ikke elitehold, hvorfor de primært vil 

være for bredden. 

Borgere med specielle behov Selve faciliteten kan anvendes af brugere med specielle behov, 

men det er ikke beskrevet, hvorvidt foreningen gør en indsats 

for at få medlemmer med specielle behov. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Omklædningsrum og klublokaler er en velkendt facilitet i kom-

munen og Boldklubben Rødovre har klubfaciliteter i forvejen. 

Udvidelse af kapacitet Nye omklædning og klublokaler vil udvide kapaciteten for sociale 

arrangementer i klubben. 

Potentiale til fleksibelt brug Klubfaciliteterne kan ikke specifikt anvendes på idrætsaktiviteter, 

men kan bruges i forbindelse med mange forskellige sociale akti-

viteter. Det vurderes, at det primært vil være Boldklubben Rød-

ovre der vil bruge faciliteten. 

Værdi for de aktive Projektet er ikke nødvendigt for at klubben kan udfolde sine akti-

viteter. Det vil derfor have en mindre værdi for mange, da klub-

ben allerede i forvejen har klublokaler og omklædningsrum tæt 

på.  

Socialt samvær Projektets primære fokus er at understøtte sociale arrangemen-

ter og aktivitet. 

Anslåede byggeomkostninger Projektet vurderes at koste 5 mio. kroner for 120 m2 klubhus. 

Dog skal jordbund og ledninger i byggefelt undersøges nærmere. 
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Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Det vurderes at koste omkring 40.000 kroner årligt i driftsom-

kostninger som går til vand, varme, el, vedligeholdelse og rengø-

ring. 

Totaløkonomi Ved etablering af omklædningsrum og klubhus vurderes udgif-

terne pr. brugertime til omkring 4 kroner. Dette beregnes med 

udgangspunkt i det forventede antal årlige brugere divideret med 

de årlige omkostninger. Denne udregning er meget usikker, da 

der endnu ikke er indhentet tegninger og priser mm. 

 
Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Lavt behov 

 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Projektet vil øge kapaciteten af den eksisterende facilitet. Det er svært at vurdere, hvorledes en udvidelse af de eksi-

sterende faciliteter vil forbedre udnyttelsesgraden af klubhuset, herunder i hvor høj grad faciliteterne vil stå tomme 

om formiddagen. Nye omklædningsrum vil i høj grad substituere omklædningsrummene ved Stadionhallen som blev 

renoveret for nyligt.  

 

Vurdering: Mellem 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er ikke udarbejdet tegninger eller indhentet priser. Prisen er et groft estimat og skal tilpasses alt efter, hvilke 

specifikke ønsker klubben har til lokalerne. Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet. Det kan tage om-

kring ½ år. Forslag til udvidelse mod nord går ind i stadionparken og betyder rydning af 150 m2 beplantningsbælte i 

den fredede park. En fjernelse af bæltet vil have stor betydning for biodiversiteten og den rekreative oplevelse af par-

ken. 

 

Vurdering: Lav 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Projektet er ikke direkte målrettet idrætslige aktiviteter, men vil indirekte føre til mere aktivitet i klubben. Et nyt, 

moderne klubhus vil skabe nye aktivitetsmuligheder, herunder især sociale og kulturelle arrangementer for klubbens 

medlemmer. Potentielt vil et nyt klubhus kunne rekruttere nye medlemmer om end klubhuse i højere grad fasthol-

der medlemmer frem for at rekruttere nye. Boldklubben Rødovre har et klubhus i forvejen samt adgang til omklæd-

ningsrum ved Stadionhallen. Der er mange foreninger i kommunen som på nuværende tidspunkt ikke har sit eget 

klubhus. 

 

Vurdering: Lav 
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Projektforslag 7: Gå-Lunt-Løb Rødovre – Belysning på løbestier 

Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: 2,5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Det er løbeklubbens ønske, men der er også sendt ønsker til FIR. 

Desuden er Avarta indforstået med, at ønsket er til fælles gavn. 

Foreningens venteliste Der er en Corona-betinget venteliste. Normalt optages der lø-

bende medlemmer. Klubben er i vækst. 

Udvikling i medlemstal Der er stor søgning mod udendørs aktiviteter. Gang ses ikke di-

rekte i udvikling i DIF’s tal, men er noget af det der er vokset 

mest under Corona ifølge Danmarks Bevægelsesvaner: Dansker-

nesBevaegelsesvaner-rapport.pdf  
Trends og undersøgelser Den tryghedsskabende del af projektet belyses her: Lys på livet 

- liv og tryghed gennem nyt lys (1).pdf  
 

Og her: 

Belysning - Det Kriminalpræventive råd (dkr.dk) 
Geografisk behov Primært lokalt – men til gengæld også til gavn for andre end 

sportsklubberne. 

Stævner og arrangementer Der kan opnås fordele når der arrangeres stævner mm, hvis man 

udvidet brugstid. 

Samarbejde på tværs Der er stort potentiale for andre grupper og klubber. Der er 

samarbejde med Avarta, som også ser en fordel i projektet. 

Lokalområdet Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet. Det kan 

tage omkring ½ år. Lavt placeret pullertbelysning og/eller lys der 

er sensorstyret vil måske være nemmere at få tilladelse til. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det er svært at vurdere antal brugere, da det rækker ind i den 

selvorganiserede idræt. Løbeklubben vil bidrage med ca. 50 bru-

gere – men der må beregnes mange indirekte brugere derud-

over.  

Fastholdelse af medlemmer Det vil være en tryghedsskabende – og derfor idrætsunderstøt-

tende – anlægsinvestering.  

Mand/Kvinde Det vurderes, at projektet orientere sig lige dele mod 

mænd/drenge som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Klubben er klart målrettet voksne, men Avarta har mange børn – 

og dertil kommer brugere udefra. 

Elite/bredde Rendyrket breddeaktivitet 

Borgere med specielle behov Det er ikke projekts primære formål, men det vil også komme 

borgere med specielle behov til gode. 
Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Lys på stierne er udbredt i kommunen 

Udvidelse af kapacitet Den forventede fordel er fastholdelse og udvidelse af aktivite-

terne.  

Potentiale til fleksibelt brug Lyset gavner samtlige potentielle brugere. 

Værdi for de aktive Det vil være til alles gavn 

Socialt samvær Det vil give øget tryghed – og derfor flere træninger i vinterhalv-

året. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger 2,5 mio (bemærk at dette er et meget løst estimat. Den en-

delige pris afhænger af, hvilken type lampe der opsættes, samt 

ikke mindst de lokale forhold, som ikke er undersøgt). 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Løst estimat: 

Årlig drift af lamper: ca. 20.000 kr. 

Årlig pris for strøm:  ca. 15.000 kr. (2022 priser for strøm) 

Totaløkonomi Ret billig drift betyder at der ikke skal så mange brugere til at 

gøre det rentabelt. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/Lys%20pÃ¥%20livet%20-%20liv%20og%20tryghed%20gennem%20nyt%20lys%20(1).pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/Lys%20pÃ¥%20livet%20-%20liv%20og%20tryghed%20gennem%20nyt%20lys%20(1).pdf
https://dkr.dk/trygge-byer/belysning
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Analysegruppens samlede vurdering: Højt behov 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Projektet vil medføre øget kapacitet af løbestierne ved Espelunden, da det vil være muligt at løbe om aftenen og i de 

tidlige morgentimer - især om vinteren. Dette vil også komme foreningerne ved Espelunden til gode, herunder 

Avarta og rullehockeyklubberne. Med lys på stierne vil borgerne i området i højere grad benytte sig af stierne, hvor-

for udnyttelsesgraden vil stige.    

 

Vurdering: Høj 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Projektet er i overensstemmelse med lokalplanen. Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet. Det kan 

tage omkring ½ år. Lavt placeret pullertbelysning og/eller lys der er sensorstyret vil måske være nemmere at få tilla-

delse til. 

 

Vurdering: Mellem 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Når lamperne er sat op vil de årlige driftsomkostninger være forholdsvis lave og dermed vil udgiften pr. bruger blive 

lav. Der er en general stor søgning mod udendørsaktiviteter, herunder gang, løb, cykling og træning i naturen. Med 

lys på stierne vil området omkring Vestvolden og Espelunden i højere grad blive benyttet som en arena for motions- 

og sundhedsaktiviteter.  

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 8: Gå-Lunt-Løb Rødovre – Klubrum 

 
Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: 1,7 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Det er løbeklubbens ønske 

Foreningens venteliste Der er en Corona-betinget venteliste. Normalt optages der lø-

bende medlemmer. Klubben er i vækst. 

Udvikling i medlemstal Der er stor søgning mod udendørs aktiviteter. Gang ses ikke di-

rekte i udvikling i DIF’s tal, men er noget af det der er vokset 

mest under Corona ifølge Danmarks Bevægelsesvaner: Dansker-

nesBevaegelsesvaner-rapport.pdf  
Trends og undersøgelser Der er en del forskning der peger på det gavnlige i at have et 

klubhus. Her peges også på en mulighed for fælles klubhus – til 

flere foreninger. Movements2015Nr8 (1).pdf  
Geografisk behov Kan bruges i forbindelse med gæster udefra, men er nok primært 

møntet lokalt. 

Stævner og arrangementer Der kan opnås fordele når der arrangeres stævner mm, hvis man 

har en base tæt på aktiviteten. 

Samarbejde på tværs Klubben svarer nej i ansøgningen, men der må siges at være et 

uudnyttet potentiale for samarbejde med sundhedscenteret, når 

man tager klubbens aktiviteter in mente. 

Lokalområdet Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet, hvis der 

opføres en bygning på fredningens areal. 

Det kan tage omkring ½ år. Der er ikke hensigtsmæssigt at byg-

ges i eller tæt ved eksisterende beplantning, som har status som 

økologisk korridor. GLLR bruger på nuværende tidspunkt et fæl-

lesrum ved Espelundens idrætsanlæg som klubrum. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Der vil ikke være mange brugere – men der søges heller ikke om 

et stort lokale. 

Fastholdelse af medlemmer Det vil formodentlig have en positiv effekt med et etableret sam-

lingssted. 

Mand/Kvinde Det vurderes, at projektet orientere sig lige dele mod 

mænd/drenge som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Klubben er klart målrettet voksne 

Elite/bredde Rendyrket breddeaktivitet 

Borgere med specielle behov Projektet retter sig ikke til borgere med specielle behov, men 

kan rumme det i fremtiden. 
Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Klubrum er almindeligt udbredt – der er dog ikke ”fælleshuse” i 

kommunen.  

Udvidelse af kapacitet Der kan muligvis rekrutteres og fastholdes flere trænere – hvil-

ket kan give en kapacitetsforøgelse. Ellers ses fordelen ifht. fast-

holdelse 

Potentiale til fleksibelt brug Klubben ønsker området for sig selv, men det kan teknisk set 

sagtens deles. 

Værdi for de aktive Det vil være til alles gavn – måske særligt de frivillige 

Socialt samvær Hele projektets formål er at understøtte socialt samvær efter 

træning 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Afhængig af om der er tale om overtagelse af lokale – eller op-

førsel af pavillon vil prisen være forskellig. Prisen for opførelse af 

pavillon på 50m2 vurderes at koste 1,7 mio. kroner 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Der vil være få og små driftsomkostninger ved den lille løsning. 

En pavillon vurderes at koste omkring 14.500 kroner årligt. For-

syninger til el, vand og varme skal undersøges nærmere. 

Totaløkonomi Ret billig drift betyder at der ikke skal så mange brugere til at 

gøre det rentabelt. 

 
Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/Movements2015Nr8%20(1).pdf
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Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Et nyt klubrum vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af de eksisterende klublokaler ved Espelun-

den. Det vil dog øge den generelle kapacitet af klubfaciliteter i området. GLLR bruger på nuværende tidspunkt et 

fællesrum ved Espelundens idrætsanlæg som klubrum. Det skal undersøges nærmere, hvorvidt foreningerne i 

Espelunden kan bruge spejderhytten på Korsdalsvej 124 som klubhus. 

 

Vurdering: Lav 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er ikke indhentet tegninger eller priser. Ønskerne til klubrummet skal specificeres. Projektet er i overensstem-

melse med lokalplanen. Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet, hvis der opføres en bygning på fred-

ningens areal. Det kan tage omkring ½ år. Der må ikke bygges i eller tæt ved eksisterende beplantning, som har sta-

tus som økologisk korridor. Et nyt klubrum vil øge presset på kommunens driftsomkostninger og det vil gå ud over 

bæredygtighedsprincippet om at bruge eksisterende faciliteter.  

 

Vurdering: Mellem 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Projektet er ikke direkte målrettet idrætslige aktiviteter, men vil indirekte føre til mere aktivitet i klubben. Et nyt, 

moderne klubhus vil skabe nye aktivitetsmuligheder, herunder især sociale og kulturelle arrangementer for klubbens 

medlemmer. Potentielt vil et nyt klubhus kunne rekruttere nye medlemmer om end klubhuse i højere grad fasthol-

der medlemmer frem for at rekruttere nye. 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 9: Gå-Lunt-Løb Rødovre – Udendørs træningsfaciliteter 

Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: 250.000 kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Det er løbeklubbens ønske, men til gavn for andre brugere 

Foreningens venteliste Der er en Corona-betinget venteliste. Normalt optages der lø-

bende medlemmer. Klubben er i vækst. 

Udvikling i medlemstal Der er stor søgning mod udendørs aktiviteter. Gang ses ikke di-

rekte i udvikling i DIF’s tal, men er noget af det der er vokset 

mest under Corona ifølge Danmarks Bevægelsesvaner: Dansker-

nesBevaegelsesvaner-rapport.pdf  
Trends og undersøgelser Masser af evidens for styrketræning – mindre ifht udendørs træ-

ningsfaciliteter. 

Geografisk behov Primært lokalt – men til gengæld også til gavn for andre end 

sportsklubberne. 

Stævner og arrangementer Dette er ikke projektets formål. 

Samarbejde på tværs Der er stort potentiale for andre grupper og klubber. Der er 

samarbejde med Avarta, og potentielt Rullehockey. 

Lokalområdet Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet for både 

lys og redskaber. Det kan tage omkring ½ år. Det vurderes at 

der nok vil gives tilladelse, da det kan falde ind under ”nødven-

dige tiltag for at opretholde eksisterende funktion”. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det er svært at vurdere antal brugere, da det rækker ind i den 

selvorganiserede idræt. Løbeklubben vil bidrage med ca. 50 bru-

gere – men der må beregnes mange indirekte brugere derud-

over.  

Fastholdelse af medlemmer Hvis det gennerelle facilitetstilbud rundt om GLLR’s aktiviteter 

kan hæves, vil det øge klubbens evne til fastholdelse.  

Mand/Kvinde Det vurderes, at projektet orienterer sig lige dele mod 

mænd/drenge som piger/kvinder. 

Børn/Voksne Klubben er klart målrettet voksne, men Avarta har mange børn – 

og dertil kommer brugere udefra 

Elite/bredde Rendyrket breddeaktivitet 

Borgere med specielle behov Træningspladsen vil være fuldt tilgængelig, men ikke alle redska-

ber vil kunne anvendes 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Renovering af eksisterende facilitet 

Udvidelse af kapacitet Den forventede fordel er fastholdelse og udvidelse af aktivite-

terne.  

Potentiale til fleksibelt brug Lyset & træningsredskaberne gavner samtlige potentielle brugere. 

Værdi for de aktive Det vil være til alles gavn – og kan anvendes på flere niveauer 

Socialt samvær Det vil give en base mere at mødes på langs løberuterne. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Der er ca. 150 kvm., hvilket kan give plads til omkring 7 træ-

ningsstationer. Træningsstationer kan købes for ca. 12.500,- pr 

station hvilket medfører en samlet inkøbspris på ca 87.000,- Der-

til skal lægges installation af stationerne. 

 

Wooden Fitness (tress.com) 

 

Utform - Udendørs fitness i træ | Unisport  
Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Driftsudgifter afhænger af hvad der anlægges. 

Totaløkonomi Ret billig drift betyder at der ikke skal så mange brugere til at 

gøre det rentabelt. 

 
Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
file:///C:/Users/cn29323/Downloads/DanskernesBevaegelsesvaner-rapport.pdf
https://www.tress.com/da-dk/legeplads-og-park/outdoor-fitness/#!/k=/Wooden%20Fitness/lastFacet=/architectSubCat/architectSubCat=/true
https://www.unisport.com/da/utform-udendoers-fitness-i-trae


 

Side 35 af 80 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Højt behov 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Den eksisterende facilitet har to meget slidte træningsredskaber. Nye træningsstationer vil øge facilitetens appel be-

tragteligt – og skabe mulighed for at foreningshold kan indtænke faciliteten i træningsplanlægningen. 

 

Vurdering: Høj 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der skal søges om dispensation hos Fredningsnævnet for både lys og redskaber. Det kan tage omkring ½ år. Det 

vurderes, at der nok vil gives tilladelse, da det kan falde ind under ”nødvendige tiltag for at opretholde eksisterende 

funktion”. Der er adskillige firmaer der yder rådgivning om indkøb og opsætning af udendørs fitness. Man vil derfor 

kunne justere projektet efter det bevilligede beløb – og købe et færdigt produkt. Sundhedscentret har fået opført et 

lignende projekt som der kan indhentes inspiration fra. 

 

Vurdering: Høj 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Ansøgningen har et dobbelt fokus på foreningslivet og selvorganiseret bevægelse i kommunen, hvilket falder godt i 

tråd med kommunens idrætspolitik. Anlægget koster relativt lidt at etablere og drifte, og samtidig er der åbent døg-

net rundt. Samlet vurderes det, at der kommer mange brugertimer pr. krone på projektet. 

 
Vurdering: Høj 
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Projektforslag 10: ROG – Foranalyse til bevægelseshal 

ROG ansøger om en foranalyse til etablering af bevægelseshal ved Rødovrehallen. 

 

Ansøgt byggepris: 1 mio. kroner 

Anslået byggepris: 1 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er søsat af ROG, som er i dialog med øvrige interesse-

rede foreninger. Projektet vurderes til at være solidt forankret. 

Foreningens venteliste ROG har 90 på venteliste, men en ny hal vil kunne medføre 

yderligere tilstrømning. 

Udvikling i medlemstal ROG har siden 2012 vokset med omkring 700 medlemmer. En 

ny multihal vil kunne medføre yderligere vækst i medlemstallet. 

Trends og undersøgelser Gymnastik er generelt en populær idrætsgren i Danmark. Særligt 

har TeamGym vundet popularitet i de senere år. Gymnastik hen-

vender sig til alle aldersgrupper, dog vil det primært være børn 

og unge, der dyrker springgymnastik. 

Geografisk behov Der vil primært komme brugere fra Rødovre og omkringliggende 

kommuner, men der vil være mulighed for at åbne op mod om-

verdenen, hvis der etableres en multihal, heriblandt regionale el-

ler nationale mesterskaber. 

Stævner og arrangementer Der vil være mulighed for både regionale og nationale stævner og 

arrangementer, ligesom det eksempelvis ses i Gladsaxe Kom-

mune. 

Samarbejde på tværs ROG har haft dialog med andre klubber. Der er tale om en dedi-

keret gymnastikhal til ROG’s medlemmer, som dog også vil 

kunne bruges af sundhedscentret til genoptræning og til AOF mv. 

Der ønskes at en del klublokaler, der kan deles med andre klub-

ber. ROG ønsker, at der kommer tilskuerfaciliteter i Rødovre-

hallen, så der kan holdes stævner i det samlede kompleks. Skov-

moseskolen er lige ved siden af, og er en oplagt bruger i dagti-

merne. 

Lokalområdet Det vil på nuværende tidspunkt ikke være muligt at bygge en ny 

gymnastikhal på det ønskede område. Hertil er der behov for en 

ændring af den eksisterende lokalplan. Nogle mindre bygninger 

skal kunne omplaceres og adgangsvej til Rødovrehallen og rundt 

om 5-mandsbanerne forudsættes nok at skulle indsnævres. Fæl-

lesarealerne ud til Rødovrehallen vil skulle indsnævres eller opgi-

ves. ROG er åbne for en anden lokalitet end ved Rødovrehallen. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere ROG vurderer det forventede antal brugere til 300 dagligt. 

Fastholdelse af medlemmer En ny hal vil have en høj grad af fastholdelse, da både kapaciteten 

vil forøges ligesom udbuddet af aktiviteter vil kunne styrkes. 

Mand/Kvinde Projektet vurderes til at orientere sig lige dele mod 

mænd/drenge som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Børn står for ca. 75% af aktiviteterne. 

Elite/bredde Overvejende bredde – men der er en forbindelse mellem de to i 

denne sammenhæng. Eliten står for ca. 20% 

Borgere med specielle behov Moderne bevægelseshaller danner gode rammer for borgere med 

specielle behov. Hallen vil kunne bruges af Skovmoseskolen i dag-

timerne. Det er dog ikke projektets hovedfokus. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Ny type gymnastikfacilitet, som ikke findes i Rødovre. En mindre 

udgave findes Rødovrehallens nummer 4, der er udlagt til gymna-

stikaktiviteter. 

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten øges markant med mulighed for  

Potentiale til fleksibelt brug Hallen vil primært kunne bruges til gymnastik, dog af mange for-

skellige foreninger og målgrupper. Forskellige  – betyder netop at 

den er fleksibel 
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Værdi for de aktive Meget til få. Gymnastikhallen vil være meget værdifuld for med-

lemmerne i gymnastikforeningen samt evt. AOF og skovmose-

skolen, da en gymnastikhal er nødvendig for at kunne dyrke gym-

nastik. 

Socialt samvær Der lægges op til fælles klublokaler i forbindelse med hallen – 

hvilket vil styrke fastholdelse og administrationen. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger 1 mio. kroner til forundersøgelse – anslået. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Drifts- og vedligeholdelsesomkostningerne vil i høj grad komme 

an på det konkrete forslag, som forundersøgelsen tilvejebringer. 

Totaløkonomi Udgiften pr. bruger pr. time vil ligeledes afhænge af det konkrete 

forslag, som en evt. forundersøgelse vil kunne tilvejebringe. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Mellem til højt behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

En ny hal vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af de eksisterende faciliteter, herunder i særlig 

grad hal 4. En ny hal vil snarere have en substituerende effekt på udnyttelsesgraden af hal 4. En ny hal vil dog øge den 

samlede kapacitet af haltider i kommunen. 

 

Vurdering: Lav 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Da der er tale om en forundersøgelse, vil det forholdsvist hurtigt kunne eksekveres. Derfor har forundersøgelsen 

høj modenhed. En forundersøgelse vil dog ikke med garanti føre til en ny gymnastikhal, da politikerne skal vurdere 

værdien af det konkrete koncept, før der gives grønt lys til projektet. Mulighederne for etablering af gymnastikhallen 

er derfor ikke moden. 

 

Vurdering: (Høj) 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Potentialet er stort. ROG kan potentielt rekruttere mange nye medlemmer med en ny gymnastikhal. Derudover vil 

der være synergieffekter i forhold til andre foreninger, hvis der ligeledes etableres klublokaler.  

Med en ny gymnastikhal vil der komme en signifikant kapacitetsforøgelse, som vil kunne lette presset på ROG’s halti-

der. Derudover vil det være muligt at tilbyde medlemmerne flere aktiviteter og mere kvalitet i træningen. 

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 11: ROG – Kontorfællesskab ved Rødovrehallen 

ROG ansøger om midler til etablering af kontorfællesskab ved Rødovrehallen. 

 

Ansøgt byggepris: 80.000 kroner 

Anslået byggepris: 80.000 kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i ROG som vil inddrage de andre forenin-

ger i Rødovrehallen 

Foreningens venteliste I ansøgningen er der ikke beskrevet venteliste, da projektet ikke 

direkte har indflydelse på foreningens venteliste. Medarbejderne i 

ROG bruger kontorlokaler i barakken ved Rødovrehallen som 

de deler med RFC og RS Volley. 

Udvikling i medlemstal ROG havde 535 medlemmer i 2012. I 2020 havde foreningen 

1363 medlemmer, hvilket er en fremgang på 828 medlemmer 

svarende til 155%. 

Trends og undersøgelser Ifølge Folkeoplysningsloven er kommunerne ikke forpligtet til at 

stille administrationslokaler til rådighed for foreningerne om end 

kontorfaciliteter vil hjælpe det organisatoriske arbejde i forenin-

gerne. 

Geografisk behov Projektet vil primært komme foreningerne i Rødovrehallen til 

gode.  

Stævner og arrangementer Projektet vil gøre det nemmere at koordinere stævner og arran-

gementer, men det er ikke projektets primære fokus. 

Samarbejde på tværs Projektet vil øge samarbejdet på tværs af foreningerne i Rødov-

rehallen. Det vil i mindre grad skabe samarbejde på tværs af 

skole, børnehaver og foreninger. 

Lokalområdet De to foreslåede lokaler til omdannelse af kontorfællesskaber 

kan på nuværende tidspunkt ikke tages i brug. Depotrummet i 

Rødovrehallen anvendes til opbevaring af hallens materialer og 

interiør, mens fitnessrummet bliver brugt af andre foreninger og 

borgere i Rødovre. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere På nuværende tidspunkt vurderes det, at det kun er medarbej-

dere fra ROG, der vil gøre brug af lokalerne til dagligt. Om afte-

nen vil det blive brugt af frivillige og bestyrelsesmedlemmer. 

Fastholdelse af medlemmer En god administration af foreningerne er i høj grad med til at 

fastholde medlemmer i klubben. 

Mand/Kvinde Projektet orienterer sig mod både mænd og kvinder 

Børn/Voksne Det er primært voksne som vil bruge faciliteterne, men det vil i 

sidste ende også komme børnene til gavn i foreningerne. 

Elite/bredde Projektet orienterer sig mod både elite og bredde. 

Borgere med specielle behov Projektet har ingen direkte orientering mod borgere med speci-

elle behov. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet De fleste store foreninger i Rødovre har klublokaler til rådighed, 

herunder mulighed for kontor. ROG bruger på nuværende tids-

punkt barakken ved Rødovrehallen. 

Udvidelse af kapacitet Kontorfaciliteterne omkring Rødovrehallen vil udvides signifikant. 

Potentiale til fleksibelt brug Et kontorfællesskab vil umiddelbart være monofunktionelt med 

mindre det indrettes med mødelokaler og opholdsrum. Der skal 

tænkes over, hvem der skal have adgang til faciliteterne og hvor-

dan. 

Værdi for de aktive Det vil have indirekte værdi for de aktive, da foreningen kan ad-

ministreres bedre – især med tanke på foreningens størrelse. 

Projektet er dog ikke afgørende for, at foreningerne kan fort-

sætte deres aktiviteter. 

Socialt samvær Det er ikke projektets primære formål, men det kommer an på 

indretningen af lokalerne. 

Anslåede byggeomkostninger ROG har ansøgt om 80.000 kroner. 
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Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Det vil være udgifter til rengøring, strøm, vand og varme samt lø-

bende forbedringer af lokalerne. Udgifterne hertil vides endnu 

ikke. 

Totaløkonomi Det vurderes, at både forventede antal brugere og driftsomkost-

ningerne til lokalet er begrænset, hvorfor totaløkonomien vurde-

res til at være under 10 kr. pr. brugertime. 

 
Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Lavt til mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

 

 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Et nyt kontorfællesskab vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet. Her vil 

det være mere oplagt at kigge på de nuværende faciliteter i barakken, hvor ROG, RS Volley og Rødovre Floorball 

Club holder til. En bedre indretning af barakken samt klare retningslinjer af brugen af lokalerne mellem klubberne vil 

kunne forbedre udnyttelsesgraden samt gøre det mere attraktivt at drive administration derfra. 

 

Vurdering: Lav 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

På nuværende tidspunkt er der ingen lokaler i Rødovrehallen som kan stilles til rådighed for et kontorfællesskab ud-

over lokalerne i barakken. De to foreslåede lokaler til omdannelse af kontorfællesskaber kan på nuværende tids-

punkt ikke tages i brug. Depotrummet i Rødovrehallen anvendes til opbevaring af hallens materialer og interiør, 

mens fitnessrummet bliver brugt af andre foreninger og borgere i Rødovre. 

 

Vurdering: Lav 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Det er svært at vurdere, i hvor høj grad projektet vil have indflydelse på medlemstallet og aktivitetsniveauet i klub-

berne, da det ikke er en specifik idrætsfacilitet. Ifølge Folkeoplysningsloven er kommunerne ikke forpligtet til at stille 

administrationslokaler til rådighed for foreningerne om end kontorfaciliteter vil hjælpe det organisatoriske arbejde i 

foreningerne. Et kontorfællesskab kan evt. tænkes ind i en helhedsplan omkring Rødovrehallen, hvor der også ind-

tænkes opholdsrum og mødelokaler for foreningernes medlemmer og administration.  

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 12: ROG – Springgrav og Fasttrack i Rødovrehallen 

ROG ansøger om springgrav og Fasttrack i Rødovrehallen 
 
Ansøgt byggepris: 2,5 – 3 mio. kroner 

Anslået byggepris: 3,3 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i ROG og vil primært komme medlemmer 

af ROG til gode. 

Foreningens venteliste ROG har 90 på venteliste. Dette er potentielt højere da ROG 

har loft på antal tilmeldte på venteliste. 

Udvikling i medlemstal ROG havde 535 medlemmer i 2012. I 2020 havde foreningen 

1363 medlemmer, hvilket er en fremgang på 828 medlemmer 

svarende til 155%. Ifølge ROG har klubben 1487 medlemmer pr. 

01.03.22. 

Trends og undersøgelser Gymnastik er en af de største idrætsaktiviteter i Danmark med 

knap 200.000 foreningsmedlemmer på landsplan. Fra 2009 til 

2019 havde Danmarks Gymnastik Forbund en medlemstilvækst 

fra 112.000 til 201.000, men tabte 7,9% af deres medlemmer fra 

2019 til 2020 til 185.000 medlemmer.  

Geografisk behov Projektet vil primært komme borgere fra Rødovre og omkringlig-

gende kommuner til gode 

Stævner og arrangementer Ifølge ROG er stævner og arrangementer ikke projektets pri-

mære fokus. 

Samarbejde på tværs Projektet vil skabe mulighed for øget samarbejde på tværs af 

gymnasier, skoler, børnehaver og ROG. I ansøgningen er det dog 

ikke beskrevet, hvordan ROG søger at realisere dette, ligesom 

det ikke er beskrevet, hvilke samarbejder de har på nuværende 

tidspunkt. 

Lokalområdet Springgrav og fasttrack passer fint ind i den eksisterende hal og 

kan supplere de nuværende faciliteter godt. På nuværende tids-

punkt bliver der udarbejdet en analyse af idrætsfaciliteterne i 

Rødovre, herunder med særlig fokus på Rødovrehallen. Det vur-

deres mest hensigtsmæssigt at vente med at ombygge hal 4 indtil 

analysens resultater er frembragt.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det forventes, at der vil være omkring 150 brugere pr. dag. 

Fastholdelse af medlemmer Forbedrede faciliteter vil kunne fastholde medlemmer – især i al-

deren fra 10 til 18 år. 

Mand/Kvinde Projektet orienterer sig mod både mænd og kvinder, dog er der 

flest piger der dyrker gymnastik. ROG har omkring 75% kvin-

der/piger og 25% mænd/drenge som medlemmer i foreningen. 

Børn/Voksne Det er primært børn og unge som vil bruge faciliteterne, men 

voksne vil også få gavn af dem. Omkring 80% af ROG’s medlem-

mer er børn og unge under 25 år, mens omkring 20% er voksne. 

Elite/bredde Projektet orienterer sig mod både elite og bredde. 

Borgere med specielle behov Projektet har ingen direkte orientering mod borgere med speci-

elle behov. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet I hal 4 i Rødovrehallen er der en springgrav, men ingen fasttrack. 

Dette er således en ny type af facilitet. 

Udvidelse af kapacitet Faciliteten vil i højere grad subsidierer andre gymnastikfaciliteter 

i Hal 4 end at udvide kapaciteten.   

Potentiale til fleksibelt brug Fasttrack og springgrav er overvejende monofunktionelle, da faci-

liteterne primært understøtter gymnastikaktiviteter.  

Værdi for de aktive Projektet vil have stor betydning for få, da det primært er med-

lemmer af ROG, der vil få gavn af faciliteten. Faciliteten vil ikke 

have værdi for andre borgere i Rødovre. 

Socialt samvær Det er ikke projektets primære formål. 

Anslåede byggeomkostninger Baseret på vedhæftet prisoverslag vurderes det, at springgrav og 

fasttrack vil koste 3 mio. kroner + 10% til uforudsete udgifter. I 

alt 3,3 mio. kroner. 
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Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Det vil være udgifter til løbende forbedringer af faciliteterne. Ud-

gifterne hertil vides endnu ikke. Det vurderes ikke, at der vil 

være ekstraudgifter til rengøring, strøm, vand og varme.  

Totaløkonomi Det vurderes, at udgiften pr. brugertime vil være lav, da der vil 

være mange brugere og lave driftsomkostningerne. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Kapaciteten og udnyttelsesgraden af hal 4 vil øges signifikant, da der vil være et øget udbud af aktivitetsmuligheder 

for ROG’s hold.  

 

Vurdering: Høj 

 

 
I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

På nuværende tidspunkt bliver der udarbejdet en analyse af mulighederne for etablering af idrætsfaciliteter i Rødovre, 

herunder med særlig fokus på Rødovrehallen. Det vurderes mest hensigtsmæssigt at vente med at ombygge hal 4 

indtil analysens resultater er frembragt. Det skal drøftes hvorvidt det giver mening at forbedre faciliteterne i hal 4 

eller etablere en ny bevægelseshal.   

 

Vurdering: Lav 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

ROG har haft en stejl medlemstilvækst over de seneste år og er derfor presset på haltider og faciliteter. Projektet 

løser ikke kapacitetsproblemerne, men forbedrede faciliteter vil kunne rekruttere og fastholde mange af ROG’s 

medlemmer – især i alderen 10 til 18 år. Det vurderes, at udgiften pr. brugertime vil være lav, da der vil være mange 

brugere og lave driftsomkostningerne.  

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 13: RS Volley – Opstregning af langbane i Rødovrehallen 

RS Volley ønsker at få opstreget endnu en langbane i Rødovrehallen. 

 

Projektet vurderes at kunne blive gennemført i forbindelse med renoveringen af gulvet i Rødovrehallen. Rødovrehallen 

har ansøgt om midler fra Rødovre Kommune til renoveringen af gulvet. For yderligere information bedes der tages fat i 

Jørgen Skriver Rasmussen. 

 

  



 

Side 46 af 80 

Projektforslag 14: RS Volley og RHK - Beachbaner 

RS Volley og Rødovre Håndboldklub ønsker at etablere 4 beachhåndboldbaner til kombineret brug af beachvolley og 

strandhåndbold. Projektet ønskes enten etableret ved områderne omkring Rødovre Stadionhal, Rødovrehallen eller 

Espelundens Idrætsanlæg.  

 
Ansøgt byggepris: 658.000 kroner 

Anslået byggepris: 1 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Score Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektforslaget kommer fra to veletablerede foreninger i kom-

munen med mulighed for samarbejde med de omkringliggende 

skoler og fritidshjem. Projektet vurderes at være bredt organise-

ret og velforankret. 

Foreningens venteliste Foreningerne har ingen potentielle medlemmer på venteliste ved 

indsendelsen af ansøgningen. 

Udvikling i medlemstal Begge foreninger er i fremgang. RS volley er gået fra 149 med-

lemmer i 2019 til 166 medlemmer i 2020. Rødovre Håndbold-

klub er gået fra 512 medlemmer i 2019 til 548 medlemmer i 

2020. 

Trends og undersøgelser Beachvolley og strandhåndbold har over de senere år vundet po-

pularitet hos især børn og unge. Beachvolley tilgodeser også i 

særlig grad selvorganiserede idrætsudøvere.  

Geografisk behov Det vurderes, at anlægget vil primært blive brugt lokalt, men 

grundet få lignende faciliteter i området, vil der kunne komme 

brugere fra andre kommuner.   

Stævner og arrangementer Det vurderes, at såfremt banerne anlægges efter de givne natio-

nale og internationale mål, vil der være gode mulighed for at af-

vikle stævner og arrangementer på anlægget, herunder både offi-

cielle og mere uformelle stævner. 

Samarbejde på tværs Rødovre håndboldklub og RS Rødovre Volley. De vil gerne invol-

vere skoler og fritidsordninger i helårsbanerne. Skovmoseskolen 

er tæt på og er en oplagt brugergruppe. Valhøj er lidt længere 

væk. Strandfodbold nævnes ikke, men er en oplagt sportsgren 

også. Genoptræning, strandtennis, petanque og atletik nævnes. 

Skybrudssikring nævnes. 

Lokalområdet Placeringsmulighederne for beachbanerne er begrænset. En mu-

lighed er ved Rødovrehallen, men foreslås placeret på de 4 stk. 

5-mandsfodboldbaner, der i forvejen bruges af en børnehave og 

Skovmoseskolen. De øvrige forslag til placeringer er på fredede 

arealer. Én mulighed er dog på en kombineret parkerings-

plads/grusbane ved Espelundens Idrætsanlæg. Sidstnævnte må 

vurderes nærmere, da den bliver brugt af fodboldklubberne. Hvis 

det skal være helårsbaner fordrer det lysanlæg, som evt. vil ge-

nere naboer. Lysanlæg nævnes dog ikke. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Beach- og strandhåndboldbanerne forventes at være fyldt op 

hver dag fra 15-21 i sommerhalvåret med undtagelse af dage, 

hvor det regner meget. I vinterhalvåret forventes banerne ikke at 

blive brugt. Antallet af brugere er derfor et gennemsnit over hele 

året. Det vurderes, at der vil være omkring 50 bruger i gennem-

snit pr. dag. 

Fastholdelse af medlemmer Projektet vil medføre, at klubberne kan spille deres respektive 

idrætsgren hele året samt tilbyde medlemmerne en ny form for 

idrætsaktivitet. Dette betyder, at faciliteten i høj grad understøt-

ter fastholdelsen af medlemmer.   

Mand/Kvinde Ifølge Volleyball Danmark henvender beachvolley sig til lige dele 

mænd/drenge som kvinder/piger. 

Børn/Voksne Beachvolley vurderes til at henvende sig hovedsageligt til voksne, 

mens strandhåndbold vurderes til at henvende sig til både børn 

og voksne. 

Elite/bredde Projektet vurderes til at henvende sig lige dele mod bredde som 

elite. 
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Borgere med specielle behov Projektet vurderes at have lav grad af anvendelsesmuligheder for 

borgere med specielle behov, især for borgere der bruger køre-

stol. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Rødovre Kommune har ikke en lignende facilitet i kommunen. 

Udvidelse af kapacitet Projektet vil udvide kapaciteten, herunder mulighed for at spille 

volley og håndbold udendørs om sommeren. 

Potentiale til fleksibelt brug Projektet vurderes til at kunne anvendes af flere foreninger samt 

mange forskellige målgrupper. Hertil vil anlægget kunne bruges til 

flere forskellige aktiviteter såsom beachvolley, strandhåndbold, -

fodbold mm. 

Anlægget kan dog ikke bruges hele året rundt. 

Værdi for de aktive Projektet vurderes at have høj værdi for dem, der ønsker at 

spille beachvolley og strandhåndbold, da faciliteten er nødvendigt 

for at dyrke de respektive idrætsgrene. 

Socialt samvær Projektet vil tilbyde medlemmerne i foreningerne nye aktiviteter 

at være sammen om. Faciliteten er dog rettet med idrætsaktivite-

ten og i mindre grad mod socialt ophold i forbindelse idrætsakti-

viteten. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Anslået byggepris er 658.000 kroner ekskl. moms. Prisen er for 4 

beachbaner, der kan kombineres med strandhåndbold. Hertil skal 

der lægges uforudsete udgifter + evt. forurenet jord. Samlet om-

kostning vurderes til lige under 1 mio. kroner. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Driftsomkostningerne omhandler vanding, udskiftning af sand, lys 

på banerne samt personale til klargøring og vedligehold af ba-

nerne og materialer. Driftsomkostningerne vurderes til omkring 

70.000 kr. pr. år for de fire beachbaner. Driftsomkostningerne vil 

givetvis være billigere, hvis der ikke etableres lys på banerne. 

Totaløkonomi Faciliteten vurderes til at have en omkostning på omkring 10 kr. 

pr. brugertime.  

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Da projektet omhandler nye beachbaner vil projektet ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af de 

eksisterende faciliteter. 

 

Vurdering: Lav 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Placeringsmulighederne for beachbanerne er begrænset pga. af fredning samt områder, der bruges af andre brugere. 

Generelt er der få områder i Rødovre, hvor der kan etableres idræts- og fritidsfaciliteter. Derfor skal det vurderes 

om et af disse områder skal gå til beachområde. 

 

Vurdering: Mellem 
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Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Foreningerne har ikke venteliste. I sommerhalvåret vil anlægget kunne rekruttere mange nye brugere. Dette ses ved 

sammenligning af lignende faciliteter i eksempelvis Ryparken i København. I vinterhalvåret vil anlægget primært være 

ubenyttet grundet vejrforholdene, hvilket sænker rekrutteringsgrundlaget. Projektet vil medføre, at klubberne kan 

spille deres respektive idrætsgren hele året samt tilbyde medlemmerne en ny form for idrætsaktivitet. Dette bety-

der, at faciliteten i høj grad understøtter fastholdelsen af medlemmer.   

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 15: RSIK – Off ice faciliteter 

Faciliteter til styrke- og smidighedstræning for skøjteklubbens medlemmer – og andre grupper. Faciliteten ønskes etab-

leret ved Rødovre Skøjtearena i det nordvestlige hjørne. 

 
Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: 4,5 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Score Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er søsat af RSIK, som er en veletableret forening i 

kommunen. Der ligger et gammelt samarbejde bag, men projek-

tet skal genoplives 

Foreningens venteliste Der mangler tal i ansøgningen, men det vurderes at ekstra off-ice 

faciliteter kunne gøre istiden mere effektiv 

Udvikling i medlemstal RSIK har haft en medlemstilvækst på ca. 200 medlemmer siden 

2012 fra 336 medlemmer til 546 medlemmer. 

Trends og undersøgelser Fin vækst i ishockey og skøjteløb generelt i DK.  

Geografisk behov Primært rettet mod Rødovreborgere og vil kun i meget begræn-

set omfang tiltrække brugere fra andre kommuner. 

Stævner og arrangementer Begrænset mulighed for afvikling af stævner og arrangementer, da 

rummet ikke er tiltænkt dette formål. 

Samarbejde på tværs Styrke- og smidighedsfaciliteter vil kunne bruges på tværs af 

idrætter, herunder i dagligdagen af seniorforeninger. 

Lokalområdet Er i overensstemmelse med lokalplanen. Tilbygningen mellem 

Rødovre Skøjte Arena og tennishal på ca. 225 m2 indeholdende 

træningslokaler. Teknisk Forvaltning oplyser, at der er udarbejdet 

en grov skitsetegning af tilbygningen. Hæk og trærække ud til 

Rødovre Parkvej må ikke ændres ifølge lokalplanen. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ca. 120 brugere pr. dag – desuden mulighed for brugere fra an-

dre grupper og institutioner i løbet af dagtimerne 

Fastholdelse af medlemmer Projektet vil orientere sig lige dele mod mænd som kvinder. Der 

er flere mænd, der dyrker ishockey, mens der er flere kvinder, 

der dyrker kunstskøjteløb.  

Mand/Kvinde Styrketræningsfaciliteter vil primært blive brugt af unge og 

voksne brugere. 

Børn/Voksne Styrketræningsfaciliteterne kan anvendes af både eliten og bred-

den omend det typisk er eliten, der anvender styrketræningsfaci-

liteter i forbindelse med at dyrke idræt på højt plan.  

Elite/bredde Ny mulighed for at brugere med særlige behov kan få glæde af fa-

ciliteten. Dette er dog ikke projektets hovedsigte. 

Borgere med specielle behov Skadesforebyggelse kan have en indirekte fastholdende effekt – li-

gesom eliten fastholdes ved at få muligheder for at udøve på højt 

niveau i tidssvarende lokaler. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er mange private udbydere af styrketræningsfaciliteter i 

kommunen. Der er ikke styrketræningsfaciliteter specifikt til for-

eningslivet. 

Udvidelse af kapacitet Den indirekte kapacitetsforøgelse kan støtte den primære kapa-

citet 

Potentiale til fleksibelt brug Faciliteten vil primært understøtte styrke- og smidighedstræning, 

men vil kunne bruges af mange foreninger og målgrupper. 

Værdi for de aktive Faciliteten er ikke specifikt nødvendig for at dyrke sin primære 

idrætsgren, ligesom det er muligt at lave styrketræning andre ste-

der. Dog vil der være mange udøvere, der vil bruge faciliteten.  

Socialt samvær Understøttelse af socialt samvær er ikke projektets hovedformål. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Der refereres til et eksisterende projekt udarbejdet af kommu-

nen. Teknisk Forvaltning vurderer projektet til at koste omkring 

4,5 mio. kroner. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Driftsomkostninger til el, varme, vedligeholdelse og rengøring 

vurderes til 150.000 kroner årligt. Hertil skal der lægges udgifter 

til afskrivninger af maskiner og udstyr. 



 

Side 52 af 80 

Totaløkonomi Udgiften pr. brugertime vurderes til at være omkring 2 kroner. 

Hertil skal der lægges udgifter til afskrivninger af maskiner og ud-

styr. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Da det er en ny facilitet er projektet ikke med til at øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksiste-

rende facilitet. 

 

Vurdering: Lav 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Er i overensstemmelse med lokalplanen. Tilbygningen mellem Rødovre Skøjte Arena og tennishal på ca. 225 m2 inde-

holdende træningslokaler. Teknisk Forvaltning oplyser, at der ikke er udarbejdet en skitsetegning af tilbygningen på 

nuværende tidspunkt. Derudover er der ønske fra andre foreninger om at etablere foreningsbaserede styrketræ-

ningsfaciliteter. Derfor bør der udforskes om et tværgående samarbejde omkring træningsfaciliteter vil kunne etable-

res – evt. i forbindelse med et visionsoplæg omkring hele Rødovrehallen. 

 

Vurdering: Mellem 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Der vil være forholdsvist mange brugere af styrketræningslokalet. Spørgsmålet er om lokalet primært vil blive brugt 

af allerede eksisterende medlemmer eller om det vil rekruttere nye medlemmer. Et nyt styrketræningslokale vil lette 

kapacitets- og haltidsproblemer for RSIK, hvilket vil give mulighed for at rekruttere flere medlemmer. Skadesforebyg-

gelse kan have en indirekte fastholdende effekt – ligesom eliten fastholdes ved at få muligheder for at udøve på højt 

niveau i tidssvarende lokaler. 

 

Det skal drøftes, hvorvidt et fælles styrketræningsfacilitet for alle foreningerne i kommunen er en bedre løsning. 

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 16: Rødovre Basketball Initiativ – Streetbasketbane ved Valhøj Skole 

RISK i samarbejde med Børnebasketfonden og en række ildsjæle i kommunen ønsker at etablere en streetbasketbane på 

den eksisterende basketbane ved Valhøj Skole. 

 

Ansøgt byggepris: 450.000 kroner 

Anslået byggepris: 450.000 kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering RISK i samarbejde med Børnebasketfonden og en ildsjæl udefra 

Foreningens venteliste Da det er et nyt initiativ er der ikke en venteliste. Undersøgelser 

tyder dog på potentiale. 

Udvikling i medlemstal Der er klar vækst i Basketball over de sidste 7 år. Danmarks Ba-

sketball Forbund | DIF 

 

Der er god evne til at rekruttere brede demografiske grupper 

Trends og undersøgelser Der kan læses indirekte svar af evalueringen gadeidræt: 

ea669007-e56a-4367-b452-ad1100f42ae2 (idan.dk) 

Geografisk behov Primært lokalt, men der kan inviteres til deltagelse 

Stævner og arrangementer Først og fremmest en lokal base for streetbasket 

Samarbejde på tværs Store muligheder for aktivering af børn, udsatte grupper mm. 

Lokalområdet Valhøj Skole har for nylig fået banen renoveret med ny asfalt og 

leg på streg for omkring 500.000 kroner. Valhøj Skole synes ikke, 

det er en god idé at renovere igen.  

 

I ansøgningen lægges der op til at der skal anlægges en tribune. 

Det kan måske være en fase 2, hvis der viser sig at være behov. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Svært at estimere udendørs brug, når arealet er åbent. Der må 

påregnes brugere fra skolen og RISK + udefra. 

Fastholdelse af medlemmer En vigtig del af basketballs image i Rødovre. Der kan dog også 

trænes andre steder. 

Mand/Kvinde Projektet orienetere sig lige dele mod mænd/drenge som kvin-

der/piger. 

Børn/Voksne Skolens brugere – og fokus i børnebaskefonden er børn / unge. 

Elite/bredde Initiativet er et bredde-initiativ. Evt. elite vil fint kunne anvende 

anlægget også. 

Borgere med specielle behov Rullestolsbasket bruger samme kurve 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet En renovering / optimering. Men kommunen står relativt svagt på 

basket. 

Udvidelse af kapacitet Et bedre underlag vil være mere attraktivt og forventeligt give 

øget brug 

Potentiale til fleksibelt brug Primært basket, hvad kurve angår. Dog en multi-anvendelse ifht 

underlaget 

Værdi for de aktive Bredde, børn & unge 

Socialt samvær En attraktiv bane vil give et miljø at hænge ud i – hvilket kan øge 

den sociale interaktion. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Det anslås, at projektet koster omkring 450.000 kroner.  

 

Det kan deles i to faser – så fase 1 kun er underlag og kurve – 

dermed kan det holdes på 268.000. 

Vejledning til etablering af baneanlæg vejledning-streetbasket-ba-

ner.pdf (dgi.dk) 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Dette er på nuværende tidspunkt svært at anslå om end omkost-

ningerne vil være lave. 

Totaløkonomi Det er svært at vurdere udendørs brug, men prisen pr bruger vil 

være lav uanset 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

https://www.dif.dk/om-dif/organisation/forbund/danmarks-basketball-forbund
https://www.dif.dk/om-dif/organisation/forbund/danmarks-basketball-forbund
https://www.idan.dk/vidensbank/downloads/evaluering-af-den-nationale-platform-for-gadeidraet/ea669007-e56a-4367-b452-ad1100f42ae2
https://www.dgi.dk/media/26384/vejledning-streetbasket-baner.pdf
https://www.dgi.dk/media/26384/vejledning-streetbasket-baner.pdf
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Analysegruppens samlede vurdering: Lavt til mellem behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

En omlægning af basketballbanens belægning vil ikke øge kapaciteten, men vil potentielt kunne forbedre udnyttelses-

graden, da der vil komme flere spillere til. I vinterhalvåret vil der være begrænset mængde aktivitet. 

 

Vurdering: Mellem 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Det er i overensstemmelse med lokalplanen. Der er indhentet tilbud. Valhøj Skole har for dog nylig fået banen reno-

veret med ny asfalt og leg på streg for omkring 500.000 kroner. Valhøj Skole synes ikke, det er en god idé at reno-

vere igen. 

 

Vurdering: Lav til mellem 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Prisen pr. bruger vil være forholdsvis lav – især om sommeren. Om vinteren vil der være mindre aktivitet. Det er 

svært at vurdere, hvor meget banen vil blive brugt, men der vil være brugere fra både skolen, RISK og selvorganise-

rede udøvere. 

 

Vurdering: Mellem 

 

 

 



 

Side 56 af 80 

Projektforslag 17 Rødovre Basketball Initiativ – Nye basketballkurve i Rødovre-

hallen 

RISK i samarbejde med Børnebasketfonden og en række ildsjæle i kommunen ønsker at få nye basketballkurve i Rødov-

rehallen, så der kan spilles børnebasket. 

 

Ansøgt byggepris: 120.000 kroner 

Anslået byggepris: 120.000 kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering RISK i samarbejde med Børnebasketfonden og en ildsjæl udefra. 

Projektet er nyopstartet og derfor kan forankringen være skrø-

belig. 

Foreningens venteliste Da det er et nyt initiativ er der ikke en venteliste. Undersøgelser 

tyder dog på potentiale. 

Udvikling i medlemstal Der er klar vækst i Basketball over de sidste 7 år. Danmarks Ba-

sketball Forbund | DIF 

 

Der er god evne til at rekruttere brede demografiske grupper 

Trends og undersøgelser Stor evidens for basketpotentiale – inkl. Undersøgelse fra 

TOMO Agency 

Geografisk behov Primært lokalt, men der kan inviteres til deltagelse 

Stævner og arrangementer Først og fremmest en lokal base for børnebasket 

Samarbejde på tværs Store muligheder for aktivering af børn, udsatte grupper mm 

Lokalområdet Det er inde i en etableret hal 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Projektet starter i 22, så der er ingen evidens for antallet af bru-

gere. Der må påregnes brugere fra skoler og RISK + udefra. 

Fastholdelse af medlemmer En vigtig del af basketballs image i Rødovre. Der kan dog også 

trænes andre steder. 

Mand/Kvinde Det vurderes, at projektet orienterer sig lige dele mod 

mænd/drenge som kvinder/piger 

Børn/Voksne Skolens brugere – og fokus i børnebaskefonden er børn / unge. 

Elite/bredde Initiativet er et bredde-initiativ. Evt elite vil fint kunne anvende 

anlægget også. 

Borgere med specielle behov Rullestolsbasket bruger samme kurve 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet En renovering / optimering. Men kommunen står relativt svagt på 

basket. 

Udvidelse af kapacitet Åbner for børnebasket, hvilket er nyt. 

Potentiale til fleksibelt brug Primært basket, hvad kurve angår. 

Værdi for de aktive Bredde, børn & unge 

Socialt samvær Ikke projektets formål. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Kurvene koster 20.000 stykket – der skal bruges 6 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Projektet medfører ikke yderligere driftsomkostninger 

Totaløkonomi Når først kurvene er indkøbt vil der være en lav udgift pr. bru-

ger, da driftsomkostningerne er lave. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Flere basketballkurve i Rødovrehallen vil øge kapaciteten betydeligt, da der på nuværende tidspunkt kun er 4 kurve i 

hallen (to øvelseskurve og 2 normale kurve). 

 

Vurdering: Høj 

 

 

https://www.dif.dk/om-dif/organisation/forbund/danmarks-basketball-forbund
https://www.dif.dk/om-dif/organisation/forbund/danmarks-basketball-forbund
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Analysegruppens samlede vurdering: Mellem til højt behov 

 
Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

  

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Basketballkurvene kan købes nemt og hurtigt, dog skal projektet tænkes ind i den overordnede haltidsfordeling. På 

nuværende tidspunkt er der er begrænset mængde tid i Rødovrehallen. 

 

Vurdering: Mellem 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Etableres der en basketballforening, som kan få haltider i Rødovrehallen og med fokus på at rekruttere børn og 

unge, vil pengene være godt givet ud. Projektet afhænger derfor i høj grad om rekruttering af medlemmer og mulig-

heden for haltider frem for udgiften til basketballkurvene.  

 

Vurdering: Mellem 
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Projektforslag 18: Rødovre Billard Klub – Nye faciliteter 

 
Ansøgt byggepris: Ikke specificeret 

Anslået byggepris: Kan ikke vurderes 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er organiseret af Rødovre Billard Klub. Køoptimi-

sterne, Damhus Billard og Aktiv Fritid spiller også billard i loka-

lerne i Rødovrehallen. Det er uvist hvorvidt de andre foreninger 

ønsker at flytte lokation. 

Foreningens venteliste Foreningen har ingen venteliste 

Udvikling i medlemstal Rødovre Billard Klub er gået fra 19 til 23 medlemmer fra 2012 til 

2020. I de sidste tre år er de gået fra 20 til 23 medlemmer. 

Trends og undersøgelser Den Danske Billard Union er gået fra 11.000 spillere i 2008 til 

små 8.000 spillere i 2020. Sporten henvender sig primært til 

voksne mænd. 

Geografisk behov Projektet henvender sig primært til Rødovreborgere eller bor-

gere fra nabokommuner. 

Stævner og arrangementer Projektet vil øge mulighederne for at afvikle stævner og turnerin-

ger, ligesom det vil øge muligheden for sociale arrangementer. 

Samarbejde på tværs Det vurderes, at projektet ikke særlig grad vil øge samarbejdet 

på tværs af skoler, sundhedscentre mm. Det kunne øge samar-

bejdet med de andre brugere af rummet. 

Lokalområdet Der er generelt pres på kommunens faciliteter. Kommunen har 

på nuværende tidspunkt ikke kendskab til en facilitet, som kan 

imødekomme projektets formål og størrelse. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det vurderes, at projektet vil medføre 10 nye bruger pr. dag i 

gennemsnit i løbet af året. 

Fastholdelse af medlemmer Nye og forbedrede lokaler vil i høj grad være med til at fastholde 

medlemmerne i klubben. 

Mand/Kvinde Over 90% af billardspillere er mænd.  

Børn/Voksne Over 90% af billardspillere er over voksne over 25 år. 

Elite/bredde Projektet orienterer sig hovedsageligt mod bredden.  

Borgere med specielle behov På nuværende tidspunkt kendes der ikke til projekter for bor-

gere med specielle behov, men dette vil kunne etableres i fremti-

den. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Faciliteten er velkendt, da foreningen har faciliteterne i forvejen. 

Udvidelse af kapacitet Med en udvidelse fra 6 til 10 borde vil kapaciteten udvides signifi-

kant. 

Potentiale til fleksibelt brug Faciliteten vurderes til at være monofunktionel, da lokalet pri-

mært vil kunne bruges til billard. 

Værdi for de aktive De nye faciliteter vil have stor værdi for få, da mere plads, flere 

borde og tilstødende køkkenfaciliteter vil give mulighed for afvik-

ling af stævner og sociale arrangementer klubbens medlemmer. 

Projektet vil komme få borgere i Rødovre til gode. 

Socialt samvær Projektet vil medføre øget socialt samvær, da det i højere grad vil 

blive muligt at snakke og servere mad.  

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Dette kan på nuværende tidspunkt ikke estimeres, da kommunen 

ikke råder over nye lokaler, der kan imødekomme projektets 

formål. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Dette kan på nuværende tidspunkt ikke estimeres, da kommunen 

ikke råder over nye lokaler, der kan imødekomme projektets 

formål. 

Totaløkonomi Udgiften pr. brugertime kan ikke estimeres, da driftsomkostnin-

gerne ikke kendes. Dette kommer meget an på de nye lokalers 

størrelse og energiforbrug. 
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Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Lavt behov 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Nye faciliteter vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet. Her vil det være 

fordelagtigt at gentænke faciliteterne i Rødovrehallen og om der evt. kan lave bedre opstilling i lokalet.  

 

Vurdering: Lav 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er generelt pres på kommunens faciliteter. Kommunen har på nuværende tidspunkt ikke kendskab til en facilitet, 

som kan imødekomme projektets formål og størrelse. 

 

Vurdering: Lav 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Der vil være en betydelig udgift ift. at istandsætte nye lokaler og indkøbe billardborde. Rødovre Billard Klub har 23 

medlemmer, hvorfor projektet kommer relativt få borgere til gode. For at få mest idræt for pengene skal projektet 

organiseres sammen med de andre billardforeninger i kommunen. 

 

Vurdering: Lav 
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Projektforslag 19: Rødovre Floorball Club – Nyt klubhus 

Rødovre Floorball Club ansøger om et nyt klubhus ved Rødovrehallen eller Rødovre Stadionhal. 

 

Ansøgt byggepris: ikke specificeret 

Anslået byggepris: 5,8 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er søsat af Rødovre Floorball Club, der er en velforan-

kret forening i kommunen.  

Foreningens venteliste Foreningen har ingen på venteliste, men visse grupper afvises pga. 

manglende haltid. 

Udvikling i medlemstal Rødovre Floorball Club er haft medlemstilvækst siden 2012 fra 

121 medlemmer til 197 medlemmer i 2020. 

Trends og undersøgelser Foreningens egen reference til nødvendigheden af klubhuse er en 

god baggrund, herunder behovet for socialt samvær. 

Geografisk behov Primært medlemmer af Rødovres foreninger, men der vil kunne 

tiltrækkes brugere fra omkringliggende kommuner. 

Stævner og arrangementer Et nyt klublokale vil give øget mulighed for arrangementer, her-

under især sociale og kulturelle arrangementer. Det vil ikke øge 

muligheden for afvikling af stævner. 

Samarbejde på tværs Mulighed for at et fælles klubhus vil styrke samarbejdet på tværs 

af idrætsgrene. Ikke så oplagt med et samarbejde til andre mål-

grupper som skoler, institutioner, sundhedscenter m.v. 

Lokalområdet Ved Rødovrehallen er et klubhus ikke i overensstemmelse med 

lokalplanen. De to østlige placeringsforslag ligger i lokalplanens 

delområde 1, som kun må anvendes til offentlige formål, som un-

dervisning, administration, institutioner, med tilhørende værkste-

der samt tekniske anlæg. Det vestlige placeringsforslag ligger i lo-

kalplanens delområde II, som kun må anvendes til offentlige for-

mål, som fritidsformål, rekreative formål, kulturelle formål, insti-

tutioner samt tekniske anlæg. Et klubhus er i fin overensstem-

melse med denne bestemmelse. Men lokalplanen fastlægger også, 

at der kun må bygges der, hvor skøjte- og tennishallen er opført, 

og dermed er der ikke yderligere byggemuligheder i delområde 

II. Rødovre Kommune kan udarbejde, fremlægge og vedtage æn-

dringer af lokalplanen, hvis KB ønsker at give mulighed for et 

klubhus/floorballhal i delområdet. Ved Rødovre Stadionhal er der 

fredet og der skal søges dispensation ved Fredningsnævnet. Der 

er umiddelbart ingen oplagte placeringsmuligheder ved Rødovre 

Stadionhal. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Samlede antal bruger pr. dag forventes at være mellem 80-120 alt 

afhængig af størrelse, funktion og samarbejde mellem de 3 klub-

ber. 

Fastholdelse af medlemmer Der vil være en klar fordel i forhold til fastholdelse at have et 

sted til det sociale. Det er den primære grund til etableringen af 

klubhuset. 

Mand/Kvinde Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod mænd som 

kvinder. 

Børn/Voksne Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod som 

voksne. 

Elite/bredde Et klubhus vurderes til at orientere sig lige dele mod bredde som 

elite. Da der er flest breddespillere, vil klubhuset sandsynligvis 

blive brugt mest af bredden. 

Borgere med specielle behov Borgere med specielle behov vil have mulighed for at bruge loka-

lerne på samme vis som alle andre. Et klubhus kan derudover 

give mulighed for socialt samvær på tværs samt inddragelse af 

målgrupper, der har specielle behov. Det er dog ikke projektet 

fokus. 

Type af facilitet Klubhuse er et velkendt type af facilitet, dog er der få, moderne 

klubhuse i kommunen.  
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Udvidelse af kapacitet Klubhuset vil ikke give øget træningskapacitet, men vil give øget 

kapacitet i forhold til sociale aktiviteter og arrangementer. 

Potentiale til fleksibelt brug Der vil være mulighed for at flere foreninger og målgrupper kan 

anvende faciliteten. Et nyt klubhus vil ikke give mulighed for flek-

sibelt brug i forhold til foreningernes idrætsgrene. 

Værdi for de aktive Et nyt klublokale vil give stor værdi til medlemmerne af de tilhø-

rende foreninger. Et nyt klubhus vil primært blive brugt af med-

lemmerne af foreninger. Derfor vurderes projektet til at give 

stor værdi til relativt få.  

Socialt samvær Det er hele esensen af ansøgningen, at det sociale skal understøt-

tes. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Det vurderes, at der kan etableres et 170 m2 klubhus til 5,8 mio. 

kroner. Dette afhænger dog meget af klubhusets placering. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Det vurderes, at de årlige driftsomkostninger vil ligge på omkring 

60.000 kroner årligt. Forsyning til el, vand og varme skal under-

søges nærmere.  

Totaløkonomi Ved etablering af klubhus uden træningshal vurderes udgifterne 

pr. brugertime til omkring 5 kroner. Dette beregnes med ud-

gangspunkt i det forventede antal årlige brugere divideret med de 

årlige omkostninger. Denne udregning er dog meget usikker, da 

der endnu ikke er indhentet specifikke tegninger og priser mm. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Lavt behov 

 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Et nyt klubhus vil ikke øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet. Her vil det være 

fordelagtigt at gentænke faciliteterne i Rødovrehallen og om der evt. kan lave fælles mødelokaler og opholdsrum. 

 

Vurdering: Lav 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er ikke indhentet priser eller tegninger. Et nyt klubhus er ikke i overensstemmelse med lokalplanen ved Rødov-

rehallen. Ved Rødovre Stadionhal er der fredet og der skal søges dispensation ved Fredningsnævnet. Der er umiddel-

bart ingen oplagte placeringsmuligheder ved Rødovre Stadionhal. 

 

Vurdering: Lav 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Projektet er ikke direkte målrettet idrætslige aktiviteter, men vil indirekte føre til mere aktivitet i klubben. Et nyt, 

moderne klubhus vil skabe nye aktivitetsmuligheder, herunder især sociale og kulturelle arrangementer for klubbens 

medlemmer. Potentielt vil et nyt klubhus kunne rekruttere nye medlemmer om end klubhuse i højere grad fasthol-

der medlemmer frem for at rekruttere nye. Der er mange foreninger i kommunen som på nuværende tidspunkt ikke 

har sit eget klubhus. Ønsker hertil skal afdækkes. 

 

Vurdering: Mellem 

 

 

 



 

Side 65 af 80 

Projektforslag 20: Rødovre Omegn Disc Golf – Disc golf baner i Espelundsparken 

Rødovre Omegn Disc Golf er en selvorganiseret gruppe som ønsker en 9-hullers disc golf bane i Espelundsparken. 

 

Ansøgt byggepris: 142.000 kroner 

Anslået byggepris: 170.000 kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er initieret af en selvorganiseret gruppe under navnet 

Rødovre Omegn Disc Golf. Gruppen har 117 medlemmer på Fa-

cebook. Hvis banen etableres ønsker gruppen at oprette sig som 

en folkeoplysende forening.  

Foreningens venteliste Det er en selvorganiseret gruppe og har derfor ingen venteliste. 

Der er dog 117 medlemmer i Facebookgruppen som ikke har et 

sted at spille i kommunen. 

Udvikling i medlemstal I de seneste år har der været en eksponentiel stigning i antallet af 

disc golf spillere. Brugen af banen i Valbyparken er steget med 

75% fra 2020 til 2021. 

Trends og undersøgelser Antallet af disc golf spillere og antallet af baner er vokset ekspo-

nentielt de seneste par år. Tendensen ser ud til at fortsætte de 

kommende år. 

Geografisk behov Banen vil blive benyttet af Rødovreborgere og borgere fra ho-

vedstadsområdet. 

Stævner og arrangementer For at kunne afvikle officielle stævner skal banen have 18 huller. 

Dermed understøtter projektet ikke officielle stævner, men der 

vil være mulighed for at afvikle klubturneringer og selvorganise-

ret stævner. 

Samarbejde på tværs Da banen ikke er etableret, er der ikke etableret samarbejde på 

tværs. Det vil være muligt for skoler, klubber og børnehaver at 

bruge banen i løbet af dagen. 

Lokalområdet Espelundsparken er Rødovre Kommunes største park. Parken er 

fredet og bruges rekreativt til picnic, gå- og løbeture, hundeluft-

ning, afslapning, uorganiseret leg og sport. 

 

En diskgolfbane som der er lagt op til, vil, når der spilles, indtage 

hele eller dele af parken og det vil være svært at vide, hvor man 

kan undgå flyvende disks. Placering tæt på vej vil være farligt for 

trafikken. 

 

Parken er desuden fredet og der ville skulle søges tilladelse til 

projektet hos Fredningsnævnet. Det kan tage ½ år. Ifølge Park- 

og Naturafdelingen stemmer projektet ikke overens med fred-

ningens formål og Park- og Naturafdelingen som planlægger, an-

lægger og administrerer de grønne områder, samt er plejemyndig 

på fredningen, kan ikke anbefale, at der arbejdes videre med 

etablering af disc golf baner i Espelundsparken.  

 

Der kan være mulighed for placering af mindre diskgolfbaner an-

dre steder i kommunen. Ansøgninger med alternativ placering 

modtages. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det forventes, at 40-50 personer vil bruges faciliteten pr. dag. 

Tallet vil være størst i perioden marts-september og mindst la-

vest fra oktober-februar. 

Fastholdelse af medlemmer For at kunne fastholde medlemmer er det nødvendigt med disc 

golf bane i Rødovre. 

Mand/Kvinde Det er hovedsageligt mænd der spiller disc golf. 

Børn/Voksne Det er hovedsageligt voksne, der spiller disc golf, men børn og 

ældre (65+) vil også kunne benytte banen. 

Elite/bredde Projektet vil udelukkende orientere sig mod bredden. 

Borgere med specielle behov Projektet kan i høj grad benyttes af borgere med specielle behov 

– både i grupper og alene. 
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Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Der er tale om en ny facilitet i kommunen. 

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten vil udvides signifikant, da der ikke er en bane i kom-

munen i forvejen. 

Potentiale til fleksibelt brug Banen kan kun bruges til Disc Golf og vurderes derfor til at være 

monofunktionel. 

Værdi for de aktive Banen vil have høj værdi for få, da den er nødvendig for at kunne 

spille disc golf i Rødovre. Den vil primært komme disc golf spil-

lere til gode og ikke andre borgere i Rødovre. 

Socialt samvær Disc golf er et socialt spil, hvor man typisk går runden med an-

dre, men kan også dyrkes alene. Projektets fokus er ikke det so-

ciale samvær, men i højere grad muligheden for at kunne spille 

disc golf. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Der er indhentet et prisoverslag på 142.000 kroner. Det vurde-

res, at de samlede anlægsomkostninger vil være 170.000 kroner 

inkl. moms og inkl. uforudsete udgifter. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Det er et teknisk anlæg, som Park og Natur ikke kender til og 

derfor ikke kan prissætte. Men øget brug og slid vil betyde øget 

drift. 

Totaløkonomi Grundet lave driftsomkostninger vil udgifterne pr. brugertime 

være lave. Det estimeres til under 1 krone pr. brugertime. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

På nuværende tidspunkt bruges Espelundsparken til picnic, gå- og løbeture, hundeluftning, afslapning, uorganiseret leg 

og sport. Generelt er en ny facilitet ikke med til at øge kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksiste-

rende facilitet – i dette tilfælde Espelundsparken. Dog er det en smule anderledes med etablering af disc golf baner, 

da disc golf er en af de få idrætsfaciliteter, der gør brug af parkens træer, buske og andre uforudsigeligheder. Etable-

ring af disc golf vil således kunne tilføje endnu en rekreativ aktivitet til Espelundsparken og dermed øge kapaciteten 

af brugere af parken. 

 

Vurdering: Høj 

 

 
I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er indhentet tegninger og priser og projektet kan potentielt etableres hurtigt. Park- og Naturafdelingen kan dog 

ikke anbefale projektet, da det går imod fredningen, sikkerheden, parkens rekreative udnyttelse og formål. Ej heller 

falder det ind i fredningens formål med at beskytte naturen og de eksisterende naturværdier i parken. Ligeledes 

stemmer det ikke overens med Kommuneplanens (2021) retningslinjer, hvor Espelunden er udpeget som ’naturbe-

skyttelsesområde’ og ’økologiske forbindelse’ hvor der er særlig krav om at beskytte naturgrundlaget. Park- og Na-

turafdelingen forslår i stedet, at Rødovre Kommune går i dialog med initiativtagerne om at finde et mere egnet sted i 

kommunen til diskgolf. F.eks. hundetræningsbanen mod sydvest. 

 

Vurdering: Lav 
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Analysegruppens samlede vurdering: Projektet har et højt behov om end placeringsmulighederne er begrænsede. 

 

  

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Projektet er billigt at anlægge og billigt i drift og vil derfor have en lav udgift pr. brugertime. Projektet er initieret af 

en selvorganiseret gruppe under navnet Rødovre Omegn Disc Golf. Gruppen har 117 medlemmer på Facebook. 

Hvis banen etableres ønsker gruppen at oprette sig som en folkeoplysende forening. Projektet lægger op til både det 

organiserede og selvorganiserede idrætsliv, ligesom det orienterer sig mod både mænd og kvinder samt børn, unge, 

voksne og ældre. Disc golf kan desuden dyrkes alene eller i grupper. Hvis borgerne ikke selv har en disc golf vil der 

kunne etableres en model, hvor man kan leje en disc golf i Rødovrehallen. 

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 21: Rødovre Padel Klub – 2 padelbaner 

Rødovre Padel Klub ønsker at etablere 2 padelbaner enten ved Rødovrehallen eller i området ved Espelundens Idræts-

anlæg. 

 
Ansøgt byggepris: 1 mio. kroner 

Anslået byggepris: 1 mio. kroner 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i Rødovre Padel Klub. Rødovre Tennis-

klub ønsker ligeledes padelbaner i kommunen, ligesom der er en 

del selvorganiserede borger, der har ytret ønske om baner. 

Foreningens venteliste Der er 125 medlemmer, der ikke kan spille padel i Rødovre. 

Udvikling i medlemstal Se ovenfor. Foreningen er ny, men tilstrømningen til padelspor-

ten er dokumenteret. 

Trends og undersøgelser Padelforbundets og tennisforbundets undersøgelser tyder på 

kraftig vækst i padelsporten. Sporten er nemmere at lære end an-

dre ketchersport, hvilket gør det nemmere for børn og familier 

at starte med at dyrke padel. 

Geografisk behov Målgruppen er borgere i Rødovre. Grundet en høj efterspørgsel 

på padelanlæg, vil der sandsynligvis komme brugere fra andre 

kommuner. 

Stævner og arrangementer Det er ikke projektets primære formål, men der fin mulighed for 

mindre stævner. Ambition om stævner for B&U. 

Samarbejde på tværs Mulighed for samarbejde med skolerne (fra 8 år og opefter). 

Lokalområdet Placeringsforslag 1: 

Sidste år ansøgte padelklubben om etablering af padelbaner ved 

Rødovre Tennisklub. Potentielt vil padelbanerne kunne opføres 

på tennisanlæggets eksisterende baner eller på parkeringsarealaet 

ved siden af tennisbanerne. Dette skal dog undersøges nærmere i 

forhold til plads, fredninger samt hensyn til parkeringsmulighe-

derne. 

 

Placeringsforslag 2: 

Begge områder ligger uden for fredningen og der skal derfor ikke 

søges om dispensation. Det forslag der ligger længst mod Kors-

dalsvej ligger i en økologisk korridor, hvor det ikke anbefales af 

fjerne yderligere beplantning (der er allerede fjernet en del be-

plantning i forbindelse med hockeyhallen). Det andet forsalg er 

potentielt set ikke stort nok. 

 

Placeringsforslag 3:  

Arealet er fredet og der skal søges dipsensation. Det kan tage ca. 

½ år. (Mange har interesse i det område). 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Ved etablering af to udendørs padelbaner vurderes det, at der vil 

være omkring 25-40 bruger pr. bane i gennemsnit året rundt. I alt 

op til 80 brugere pr. dag. 

Fastholdelse af medlemmer Rødovre Padel Klub har på nuværende tidspunkt ingen faciliteter 

i kommunen. Hvis der ikke kommer padel faciliteter til Rødovre 

bliver det svært at fastholde medlemmerne i klubben. 

Mand/Kvinde Mere diversitet end ved tennis og squash, men der er stadig en 

overvægt af mandlige udøvere. 

Børn/Voksne Det vurderes at de relativt få børn der pt. dyrker sporten, hvil-

ket hænger sammen med prisen – en kommunal padelbane vil 

kunne ændre dette. 

Elite/bredde Ambitionen er en breddeklub. På sigt vil der kunne udvikles elite-

spillere. 

Borgere med specielle behov Der er muligheder for padel for borgere med specielle behov – 

men det er ikke projektets hovedsigte. 

Type af facilitet Padelbaner findes ikke i Rødovre. 

Udvidelse af kapacitet Padel vil udvide deres kapacitet signifikant. Tennis og badminton 

vil få et supplement.  



 

Side 71 af 80 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Potentiale til fleksibelt brug Multifunktion er svært på padelanlæg, men der kan veksles mel-

lem klubber og borgere. 

Værdi for de aktive Padelanlægget vil have stor værdi for medlemmerne af padel og 

tennisklubben samt potentielle selvorganiserede spiller. Padelan-

lægget vil have stor værdi for få, da det er en specialiseret facili-

tet, der gavner et lille segment af borgerne. 

Socialt samvær Sporten er i sig selv socialt anlagt, men hallen understøtter ikke 

umiddelbart ekstra sociale behov 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Anslået byggepris er ca. 0,5 mio. kr. pr. udendørs bane. I alt 1 

mio. kroner for to baner. Der er indhentet priser og tegninger. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Ved 2 udendørs padelbaner vil de årlige drifts- og vedligeholdel-

sesomkostninger være omkring 100.000 kroner inkl. afskrivnin-

ger.  

Totaløkonomi Projektet vurderes til at have en udgift pr. brugertime på under 

10 kroner.  

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Nye faciliteter øger ikke kapaciteten eller forbedre udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet. Nye baner vil dog 

øge den generelle banekapacitet, da der ikke er padelbaner i kommunen i forvejen. 

 

Vurdering: Lav 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er indhentet priser og udarbejdet tegninger af padelbanerne.  

 

Potentielt vil padelbanerne kunne opføres på parkeringsarealaet ved siden af tennisbanerne ved Rødovre Tennisklub. 

Dette skal dog undersøges nærmere i forhold til plads og hensyn til parkeringsmulighederne.  

 

Ved Espelunden ligger placeringsforslagene uden for fredningen og der skal derfor ikke søges om dispensation. Det 

forslag der ligger længst mod Korsdalsvej ligger i en økologisk korridor, hvor det ikke anbefales af fjerne yderligere 

beplantning (der er allerede fjernet en del beplantning i forbindelse med hockeyhallen). Det andet forsalg er potenti-

elt set ikke stort nok. 

 

På grusarealet ved Espelundsparken er fredet og der skal søges dipsensation. Det kan tage ca. ½ år. Mange har inte-

resse i det område. På grusarealet er der mulighed for at udvide med flere baner såfremt projektet viser sig at være 

en succes. 

 

Vurdering: Mellem 
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Analysegruppens samlede vurdering: Projektet har et højt behov om end placeringsmulighederne er begrænsede. 

 

Det vurderes hensigtsmæssigt at vente på analysen fra DGI før der tages stilling til ovenstående projekt. 

 

  

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Rødovre Padel Klub er en forening, der blev oprettet i december 2020. Foreningen har på nuværende tidspunkt in-

gen faciliteter til at dyrke deres idræt i kommunen. Padelsporten er i kraftig vækst i Danmark. Padelanlægget vil 

kunne tiltrække medlemmer både lokalt i Rødovre samt fra omkringliggende kommuner. Rødovre Padel Klub har en 

forventning om at firdoble deres medlemstilvækst, hvis der bliver etableret 4 padelbaner i kommunen. Rødovre Ten-

nisklub har ligeledes en forventning om at rekruttere nye medlemmer ved etablering af padelbaner.  

 

Rødovre Padel Klub har på nuværende tidspunkt ingen faciliteter i kommunen. Hvis der ikke kommer padel facilite-

ter til Rødovre bliver det svært at fastholde medlemmerne i klubben. 

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 22: Rødovre Tennisklub – Hybridbaner 

Rødovre Tennisklub ønsker at omlægge alle 9 baner til helårs hybridbaner i stedet for deres eksisterende rødgrusbaner. 

 

Ansøgt byggepris: 1,9 mio. kroner (inkl. elektronisk adgangssystem og lysarmatur på minitennisbanen) 

Anslået byggepris: 2,4 mio. kroner (ekskl. elektronisk adgangssystem og lysarmatur på minitennisbanen) 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Projektet er forankret i Rødovre Tennisklub. 

Foreningens venteliste Rødovre Tennisklub har afvist 100 interesserede tennisspillere 

som følge af manglende plads indendørs. 

Udvikling i medlemstal Rødovre Tennisklub er gået fra 631 medlemmer i 2012 til 710 

medlemmer i 2020, hvilket er en fremgang på 79 medlemmer 

svarende til en procentuel fremgang på 12,5%. 

Trends og undersøgelser Danmarks Tennisforbund er gået fra ca. 60.000 medlemmer i 

2009 til 69.000 medlemmer i 2020, hvilket er en fremgang på 

15%. En del af denne fremgang skyldes sandsynligvis fremkomsten 

af padelsporten. 

Geografisk behov Hybridbanerne vil kunne tiltrække nye medlemmer fra Rødovre 

samt omkringliggende kommune på vestegnen og i hovedstadsre-

gionen. 

Stævner og arrangementer Det er ikke projektets primære fokus, men der vil i højere grad 

kunne arrangeres stævner og sociale arrangementer i vinterhalv-

året. 

Samarbejde på tværs Projektet vil åbne muligheder for at skabe bro til andre områder 

henover vinteren. 

Lokalområdet Området ved tennisbanerne er fredet. Der skal dog ikke søges 

dispensation for omlægningen, da både baner, hegn og belysning 

kan istandsættes ifølge pleje- og anlægsplanen. Etablering af nyt 

lys skal der sandsynligvis søges dispensation til. 

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Det forventes, at hybridbanerne vil kunne tiltrække godt 40 eks-

tra brugere pr. dag i gennemsnit over hele året. Om sommeren 

vil der ikke være den store forskel i forhold til de nuværende ba-

ner, men der vil komme mange ekstra brugere om vinteren, hvor 

de nuværende baner har lukket. 

Fastholdelse af medlemmer Hybridbanerne vil kunne fastholde medlemmer over vinteren, da 

mange af Rødovre Tennisklubs medlemmer ikke kan få banetider 

i hallen.   

Mand/Kvinde 31% af medlemmerne er kvinder/piger, mens 69% er 

mænd/drenge. Hybridbanerne vil således hovedsageligt orientere 

sig mod mænd. 

Børn/Voksne Omkring 72% af medlemmerne i Rødovre Tennisklub er voksne, 

men 28% er børn og unge under 25 år. 

Elite/bredde Hybridbanerne vil komme både bredde- og elitespillere til gode i 

form af flere banetider i løbet af året. 

Borgere med specielle behov Der vil kunne laves samarbejde med bl.a. specialsport, men det 

er ikke yderligere beskrevet i projektansøgningen. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Kommunen har 9 almindelige grustennisbaner i forvejen, men in-

gen hybridbaner.  

Udvidelse af kapacitet Kapaciteten udvides signifikant – især i vinterhalvåret. 

Potentiale til fleksibelt brug Projektet er monofunktionelt, da det kun anvendes til én type 

aktivitet og forening. 

Værdi for de aktive Hybridbanerne vil have høj værdi for få, da det er en specifik faci-

litet. Det vil primært være Rødovre Tennisklubs medlemmer 

som får gavn af projektet. 

Socialt samvær Det er ikke projektets primære fokus, men der vil være flere so-

ciale aktiviteter hele året frem for de nuværende 5-6 måneder. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Kommunalbestyrelsen har i forbindelse med budget 2023 bevil-

get 3,7 mio. kr. til omlægning af tennisanlægget, herunder til 4 hy-

bridtennisbaner og renovering af 5 rødgrusbaner. 

 



 

Side 75 af 80 

Det anslås, at det vil koste 2,4 mio. kroner ekstra at omdanne 

alle 9 baner til hybridbaner - dette er eksklusiv elektronisk ad-

gangssystem og lysarmatur på minitennisbanen.   

 

De samlede udgifter for omlægning til 9 hybridbaner anslås til 

6,13 mio. kroner – dette er eksklusiv elektronisk adgangssystem 

og lysarmatur på minitennisbanen. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Selvom banerne kan holdes åbent i længere tid (stort set hele 

året) vil der kunne spares på driftsomkostninger pga. mindre for-

brug af rødgrus, vand og personaletimer. Der vil således være en 

færre drifts- og vedligeholdelsesomkostninger ved omlægning til 

hybridbaner. 

Totaløkonomi Da der vil være færre driftsomkostninger og flere brugere vil ud-

giften pr. bruger være lavere end de nuværende tennisbaner.  

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 

 

 
 

 
 

 
 
Analysegruppens samlede vurdering: Højt behov 

 

  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Kapaciteten øges med ca. 80 brugere om dagen i vinterhalvåret, som vil komme eksisterende og nye medlemmer af 

Rødovre Tennisklub til gode. Rødovre Tennisklub har afvist omkring 100 interesserede tennisspillere som følge af 

manglende plads indendørs. 

 

Vurdering: Høj 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Der er indhentet tilbud på priser. Projektet er en del af et allerede eksisterende proces, hvor der er bevilget penge 

til omlægning til hybridbaner. Området ved tennisbanerne er fredet. Der skal dog ikke søges dispensation for omlæg-

ningen, da både baner, hegn og belysning kan istandsættes ifølge pleje- og anlægsplanen. Etablering af nyt lys skal der 

sandsynligvis søges dispensation til.  

 

Vurdering: Høj 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Tennisanlægget er slidt, hvorfor kommunalbestyrelsen allerede har bevilget 3,7 mio. kroner til omlægning af anlæg-

get. Ved at omlægge alle 9 baner til hybridbaner vil der kunne spares penge i etableringsfasen i stedet for at omlægge 

på et senere tidspunkt. Driftsomkostningerne vil blive mindre og kapaciteten vil forbedres, hvorfor udgiften pr. bru-

ger ville falde. 

 

Tennisklubben har venteliste – især om vinteren – hvorfor der vil kunne rekrutteres omkring 100 nye medlemmer.  

 

Vurdering: Høj 
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Projektforslag 23: Rødovre Tennisklub – Padelbaner på foreningsvilkår 

Rødovre Tennisklub ønsker i samarbejde med Rødovre Padel Klub at opføre padelbaner ved Rødovrehallen i området 

tæt ved Rødovre Tennisklubs eksisterende tennisbaner. Rødovre Tennisklub ønsker at finansiere padelbanerne enten 

via privat investor eller gennem kommunens investeringspulje. Rødovre Tennisklub foreslår: 

- at opføre og drive 2-4 udendørs padelbaner, helst i en woodpad-hal – fase 1 

- at opføre og drive 6 indendørsbaner i ny padelhal, helst på græsplæne umiddelbart syd for Rødovrehallen – fase 

2. 

 

Se analysen af Rødovre Padel Klub eller analysen fra sidste år her (bilag i sag nr. 201): https://www.rk.dk/politik/kommu-

nalbestyrelsen/visning/moede/KB-UID188513-1/ 

 

  

https://www.rk.dk/politik/kommunalbestyrelsen/visning/moede/KB-UID188513-1/
https://www.rk.dk/politik/kommunalbestyrelsen/visning/moede/KB-UID188513-1/
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Projektforslag 24: Sammenslutningen af Rulleskøjteklubber – mødelokale på 1. sal 

Sammenslutningen rulleskøjteklubber ansøger om mødelokale på 1. sal af den nye rullehockeyhal 

 

Ansøgt byggepris: Ikke specificeret 

Anslået byggepris: Kan ikke vurderes 
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Analysegruppens kommentarer: 

 

Parameter Delparameter Kommentarer 

Helheldstænk-

ning og frem-

adrettede ud-

viklingstenden-

ser 

Projektets organisering Etablering af Rullehockeyhal er i fuld gang og vil blive indviet i 

sommeren 2022. Projektet er forankret i Sammenslutningen af 

Rulleskøjteklubber i Rødovre, herunder Rødovre Red Devils og 

Copenhagen Vikings Rødovre. Den nye hal er finansieret af Rød-

ovre Kommune. 

Foreningens venteliste I ansøgningen er der ikke nævnt en venteliste 

Udvikling i medlemstal Rødovre Red Devils har 79 medlemmer i 2020, mens de i 2012 

havde 65. Copenhagen Vikings har ikke opgivet medlemstal til de 

officielle DIF og DGI medlemstal. 

Trends og undersøgelser Rullesport Danmark er i fremgang med over 8.000 medlemmer i 

2020 mod 3.200 medlemmer i 2017. 

Geografisk behov Det vil primært komme borgere i Rødovre og omkringliggende 

kommuner til gode. 

Stævner og arrangementer Dette er ikke projektet primære formål om end det vil give mu-

lighed for ophold under stævner. Der vil blive mulighed for at af-

holde stævner og arrangementer i den nye rullehockeyhal. 

Samarbejde på tværs Dette kan ikke besvares på nuværende tidspunkt. 

Lokalområdet Det er ikke muligt at imødekomme projektets ønske om et mø-

delokale på 1. sal, da det ikke er i overensstemmelse med det 

gældende plangrundlag for området. I så fald skal der laves en ny 

lokalplan for området.  

Potentialer og 

brugergrupper 

Forventede antal brugere Der vil i udgangspunktet kun komme få ekstra brugere, da det 

primært vil være medlemmerne af rullehockeyklubberne der vil 

benytte sig af mødelokalet og klubrummet.  

Fastholdelse af medlemmer Et møderum og klublokale vil i høj grad være med til at fastholde 

medlemmerne i klubberne. 

Mand/Kvinde 75% af medlemmerne i Rullesport Danmark er mænd. 

Børn/Voksne 75% af medlemmerne i Rullesport Danmark er børn og unge un-

der 25 år. 

Elite/bredde Møderum og klublokale vil komme både bredde og elite til gode.  

Borgere med specielle behov Dette er ikke projektets fokus. Mødelokalet vil ikke kunne bru-

ges af kørestolsbrugere. 

Mangfoldighed 

og diversitet i 

aktiviteter 

Type af facilitet Mødelokale og klubrum er en velkendt facilitet i kommunen. Der 

er opholdsrum og klublokaler i Espelundens Idrætsanlæg som 

evt. vil kunne benyttes af rullehockeyklubberne. 

Udvidelse af kapacitet Det vil øge kapaciteten af mødelokaler i Espelunden. 

Potentiale til fleksibelt brug Det vurderes, at projektet overvejende er monofunktionelt, da 

det primært kan bruges møder og socialt samvær. 

Værdi for de aktive Det vil have stor værdi for Rullehockeyklubberne. Projektet vil 

komme få borgere i Rødovre til gode. 

Socialt samvær Et møderum og klublokale vil i høj grad være med til at under-

støtte socialt samvær. 

Facilitetstil-

stand og bygge-

omkostninger 

Anslåede byggeomkostninger Der er ikke blevet foretaget beregninger af anlægsomkostnin-

gerne til mødelokalet. 

Anslåede drifts- og vedlige-

holdelsesomkostninger  
Der er ikke blevet foretaget beregninger af driftsomkostningerne 

til mødelokalet. 

Totaløkonomi Dette er vanskeligt at vurdere, da der ikke er beregnet driftsom-

kostninger til mødelokalet. 

 

Analysegruppens vurdering ift. de tre kriterier: 
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Analysegruppens samlede vurdering: Lavt behov 

 

Der vil blive etableret udvisnings- og spillerbokse i forbindelse med etableringen rullehockeyhallen. Bure til udstyr skal 

foreningen selv købe ind. Rødovre Kommune vil gerne gå i dialog omkring udgifterne til dette. 

 
  

I hvor høj grad øges kapaciteten eller forbedres udnyttelsesgraden af den eksisterende facilitet? 

 

Kapaciteten af den eksisterende facilitet udvides med mulighed for at socialt samvær før og efter træning og stævner. 

Samtidig vil der være mulighed for at afholde møder. 

 

Vurdering: Høj 

 

 

I hvor høj grad fremstår projektet modent og klar til at blive realiseret? 

 

Det er ikke muligt at imødekomme projektets ønske om et mødelokale på 1. sal, da det ikke er en del af de eksiste-

rende planer for rullehockeyhallen, hvor byggeriet allerede er i gang. Det er samtidig ikke i overensstemmelse med 

det gældende plangrundlag for området. I så fald skal der laves en ny lokalplan for området. 

 

Vurdering: Lav 

 

I hvor høj grad udnyttes pengene bedst muligt ift. at skabe idrætsaktive borgere i Rødovre Kommune? 

 

Der vil i udgangspunktet kun komme få ekstra brugere, da det primært vil være medlemmerne af rullehockeyklub-

berne der vil benytte sig af mødelokalet og klubrummet. 

 

Vurdering: Lav 
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Alternativt projektforslag: Etablering af fælles klubhus på Ved Voldgraven 59C 

Finansiering: 600.000 kr. fra idrætspuljen + 200.000 kr. fra Teknisk Forvaltnings renoveringspulje 

Baggrund: 

De Grønne Pigespejdere Rødovre er ophørt som forening pr. 1. januar 2022. I forbindelse med foreningens ophør øn-

sker De Grønne Pigespejdere at overdrage deres spejderhytte til Rødovre Kommune. Spejderhytten Ved Voldgraven 

59C ligger på en grund, der er ejet af Rødovre Kommune, mens selve hytten er ejet af De Grønne Pigespejdere Rød-

ovre.  

Spejderhytten ligger i Islev i det lille trekantsområde mellem Motorring 3, Slotsherrensvej og Vestvolden tæt ved Islev 

kirke. Hytten består af en entre, gang, køkken, et stort toilet, en stor stue samt to mindre stuer og et depotrum. Byg-

ningen er af ældre dato. Udendørsområdet består af et større græsareal, bålplads, en lille sø samt med gå afstand til na-

turområdet Vestvolden. 

Teknisk Forvaltning har udarbejdet en tilstandsvurdering af hytten og vurderer, at det vil koste omkring 800.000 kroner 

at istandsætte hytten, hvilket indebærer renovering af gulv, vinduer og døre. Ifølge Teknisk Forvaltning kan udskiftning af 

vinduer og døre udskydes med op til 5 år, hvormed renoveringsomkostningerne kan reduceres til ca. 600.000 kroner.  

Teknisk Forvaltning vurderer samtidig, at det vil koste omkring 250.000 kroner at rive spejderhytten ned. Såfremt spej-

derhytten rives ned kan der ikke bygges en ny hytte på området, da grunden er omfattet af Vestvoldens fredningsre-

striktioner. 

Mulige brugere: 

Hytten kan etableres som et fælles klubhus for de idrætsforeninger som på nuværende tidspunkt ikke har et klubhus, 

herunder Gå-Lunt-Løb Rødovre, ROG, Rødovre Floorball Club, RS Volley, Rødovre Badminton Club.   

 


